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Svet je stále 
pekné miesto

obetavosť i nasadenie vlastného 
zdravia v záujme ochrany iných 
životov. Preto sa chcem v mene 
svojom, v mene obce Bystričany 
a všetkých jej obyvateľov 
úprimne poďakovať všetkým 
ľuďom, ktorí akoukoľvek 
formou prispeli k zlepšeniu 
situácie a pomohli druhým. 



Počas minulého roka vláda 
Slovenskej republiky rozhodla o 
potrebe celoplošného testovania 
na prítomnosť vírusu Covid-19. 
A testovala aj naša obec. Či to 
bolo správne, alebo nesprávne 
rozhodnutie, musia zhodnotiť 
odborníci. Ako samosprávy sme 
však ukázali, že vieme podať 
štátu pomocnú ruku v ťažkých 
časoch a postarať sa o 
obyvateľov v akejkoľvek situácii. 
Preto sa chcem poďakovať 
zdravotníkom, hasičom, 
vojakom, policajtom a mnohým 
dobrovoľníkom,  

Vážené obyvateľky a obyvatelia 
Bystričian, milí priatelia,



opäť sa vám prihováram v 
úvode nového vydania obecného 
magazínu Naše Bystričany. 

Je veľmi ťažké začať niečím 
optimistickým, keď všade 
naokolo na nás číhajú negatívne 
informácie. Vždy sa však snažím 
aj v tom nepriaznivom nájsť 
niečo pekné, pretože myslieť 
pozitívne, pomáha.



Pandemická situácia, ktorá nás – 
až na malé letné prestávky – 
stále ohrozuje, nám mnoho 
vzala. Deťom prístup k 
prezenčnému vzdelaniu, 
niektorým z vás prácu či vlastný 
biznis, a v tom najhoršom 
prípade brala aj zdravie a životy 
mnohých ľudí. Napriek 
všetkému zlému sme však mali 
možnosť vidieť i druhú stranu 
mince – ľudskú spolupatričnosť,

Filip Lukáč

Starosta obce Bystričany
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ktorí sa nielen podieľali na 
celoplošných testovaniach v 
našej obci, ale pravidelne 
riskovali a riskujú svoje zdravie 
pre ochranu toho nášho.



Zároveň si z tohto miesta 
dovolím apelovať na všetkých 
obyvateľov, aby chránili svoje 
zdravie a zdravie svojich 
blízkych. Dnes už sme na tom o 
niečo lepšie ako pred rokom a 
tak vidíme aj pomyselné svetlo 
na konci tunela.



Spoločnosť je aktuálne veľmi 
polarizovaná a rozdelená. 
Zastávam názor, že každý človek 
sa môže slobodne rozhodnúť 
akým spôsobom bude chrániť 
svoje zdravie. O tom je 
demokracia. Demokracia však 
neznamená, že si môžeme robiť 
čokoľvek, kdekoľvek a 
kedykoľvek bez ohľadu na svoje 
okolie. Aj v demokracii musia 
platiť určité pravidlá. Okolo nás 
je denne veľa dezinformácií, 
hoaxov a lží. 



Aj vzhľadom na to, že vírus 
postihuje najmä staršie generácie 
a ťažké zdravotné diagnózy 
mojich starých rodičov, som sa

osobne rozhodol veriť odborným 
vyjadreniam svetovo 
uznávaných vedkýň a vedcov. 
Dnes je veľmi jednoduché nechať 
sa oklamať a veriť všetkému, čo 
je napísané na internete. 



Prosím, uvedomme si, že to, že je 
niečo napísané na internete, 
neznamená, že je to pravda a 
overený fakt. Neoverovanie si 
informácií a slepá viera v ne 
môže stáť život nielen vás, ale aj 
vašich milovaných. 



Napriek tomu, že (nielen) našu 
samosprávu situácia okolo 
vírusu Covid-19 naplno 
zamestnávala, nezaháľali sme 
ani v iných oblastiach. Zaiste ste 
si všimli, že obec v mnohých 
oblastiach napreduje. Či už ide o 
veľké investície do kanalizácie a 
rekonštrukcie ciest, ktoré nám 
každodenne pripomínajú ťažké 
mechanizmy, ktoré vidíme na 
našich cestách alebo o menšie, no 
podstatné veci, ako napríklad 
parkoviská, chodníky, novinky 
na kúpalisku v Chalmovej, 
revitalizácie zelene, osadenie 
nových košov na viacerých 
miestach v obci a mnoho iného.
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Našou absolútnou prioritou 
zostáva vybudovanie obecnej 
kanalizácie. Vedeli sme, že tento 
projekt bude nesmierne náročný 
a dlhšie trvajúci, no ak chceme, 
aby boli Bystričany modernou 
obcou, je nutné ho spraviť. 
Chceme napredovať, zlepšovať 
sa, ponúknuť našim obyvateľom, 
súčasným aj budúcim, vyšší 
štandard. Niekedy je možno 
ľahšie nevystupovať zo svojej 
komfortnej zóny, no toto nie je 
cesta, ktorou chceme ísť. Práve 
naopak. 



Máme rozbehnutých a podaných 
mnoho projektov, ktoré do obce 
prinášajú nový vietor, nové 
investície, príležitosti. Mnohé sú 
ambiciózne a vďaka nim 
môžeme byť príkladom pre iné 
samosprávy. Veď posúďte sami.



Verím, že aj napriek dočasným 
obmedzeniam, ktoré každá 
rekonštrukcia a modernizácia so 
sebou prináša, vnímate zmeny 
pozitívne a ste radi, že naše 
Bystričany napredujú. Napriek 
koronakríze, ktorá obecnej 
pokladnici rozhodne nepomohla, 
naďalej nielenže udržiavame na 
vysokej úrovni, ale aj zvyšujeme 
investície

a štandard sociálnych služieb v 
kompetencii našej samosprávy 
rovnako ako pred krízou. 
Starostlivosť o najzraniteľnejšie 
skupiny obyvateľov, akou sú 
seniori, je jedným z našich 
hlavných poslaní. Pri všetkých 
veľkých projektoch, ktoré si 
neraz vyžadujú tvrdé rokovania 
a ostré lakte, nezabúdame na 
empatiu, ľudskosť a sme vždy 
pripravení podať pomocnú ruku.



Niekedy ani nie je potrebná 
pomoc samosprávy a až spätne 
sa dozviem, ako si naši 
obyvatelia dokázali spoločne 
pomôcť, poradiť, či povzbudiť sa 
navzájom. Toto ma nesmierne 
teší. Verím, že takéto malé 
pomoci, malé kroky ľudskosti, 
nám pomáhajú budovať silný a 
plnohodnotný život v obci 
Bystričany. 



Vážení spoluobčania, keďže 
druhé číslo Našich Bystričian 
vychádza pár týždňov pred 
koncom roka, rád by som vám 
všetkým zaželal pokojné a 
požehnané vianočné sviatky, 
plné pohody a lásky, strávené v 
kruhu vašich milovaných. 
Oddýchnite si a načerpajte nové 
sily do roka 2022, do ktorého 
verím, všetci vstúpime tou 
správnou nohou. 



Obec

Informuje
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         očas mesiaca február sme

         obyvateľom distribuovali 
náučnú príručku Ako správne 
triediť odpad? Vo svojej 
schránke si ju našla každá 
bystričianska domácnosť. Na 100 
plnofarebných stranách sa 
môžete dozvedieť užitočné 
informácie, rady a tipy. Vďaka 
vhodnému nakladaniu s 
odpadmi môže každý z nás 
nielen prispieť k zdravšiemu 
životnému prostrediu, ale aj 
ušetriť desiatky eur ročne.



Uvedomujeme si, že 
problematika nakladania s 
odpadmi je náročná a možno pre 
niektorých nie príliš 
zrozumiteľná. Práve preto sme 

sa rozhodli vydať spomínanú 
publikáciu, kde nájdete všetky 
informácie pokope a prehľadne 
zoradené. Okrem toho chceme, 
aby sa s touto témou stretávali aj 
tí najmenší. Vzdelanie v tejto 
oblasti a pochopenie procesu 
triedenia a hospodárenia s 
odpadmi je pre náš kľúčové. Aby 
aj pre deti bola téma zaujímavá, 
pribalili sme ku knižkám aj 
omaľovánky s dominantami 
Bystričian a taktiež farbičky. V 
úzkej spolupráci so Základnou a 
materskou školou Bystričany 
plánujeme posilniť interaktívnu 
výučbu o problematike 
životného prostredia nielen na 
Slovensku, ale aj vo svete, kde 
možno nájsť plno inšpirácií. 

Publikácia Ako 
správne triediť 
odpad? Pomôže 
nám aj prírode

P
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Príručka Ako správne triediť 
odpad? zaujala aj regionálne 
noviny MY HORNÁ NITRA, v 
ktorých v marci vyšla o našej 
brožúre podrobná reportáž. 
Bystričany navštívil novinár Igor 
Roško. 

O publikácii, odpadovej politike, 
aj plánoch do budúcnosti sa 
rozprával s našim starostom 
Filipom Lukáčom, ktorý stojí za 
touto brožúrou. 

Celú publikáciu nájdete aj online 
na: bit.ly/odpadBYS.



OÚ Bystričany
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Nový školský rok, 
nové vybavenie

Foto: Braňo Obžera, 
ABO Photography

Poďakovanie za 
pomoc pri 
testovaní

11

obecných budovách. Ešte raz v 
menej všetkých obyvateľov a 
obyvateliek Bystričian ďakujeme 
spoločnosti IPS cleaning.



OÚ Bystričany

           j touto cestou sa chceme

           veľmi pekne poďakovať 
profesionálnej upratovacej 
spoločnosti IPS cleaning. 
Rodinná spoločnosť z 
neďalekého Partizánskeho nám 
nezištne podala pomocnú ruku 
počas najhoršej covidovej vlny. 

V čase, keď sme takmer každý 
víkend organizovali 
pretestovanie našich obyvateľov 
a návštevníkov, bez nároku na 
honorár opakovane dezinfikovali 
našu základnú školu, v ktorej sa 
testovania konali. Priestory čistili 
pomocou kvalitnej ozónovej 
dezinfekcie, okrem toho nám 
poskytli aj materiálne vybavenie. 
Obec vďaka tomu ušetrila 
približne 2000 eur. Tie sme mohli 
investovať inde – použili sme ich 
na nákup ochranných 
prostriedkov pre opatrovateľský 
personál a dezinfekciu v  

A

Obec informuje
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Májové 
dažde

              ájové dni potrápili

              viaceré územia 
Slovenska výdatnými lejakmi. 
Žiaľ, nevyhli sa ani Bystričanom. 
V okrese Prievidza bol 
vyhlásený tretí stupeň 
povodňovej aktivity. S našimi 
hasičmi z Dobrovoľného 
hasičského zboru Bystričany sme 
situáciu pravidelne kontrolovali 
a monitorovali. V Bystričanoch 
bola, vďaka prečisteným 
kanálom, šachtám a žľabom, 
situácia stabilná, voda odtekala 
plynulo. Na Termálnom 
kúpalisku Chalmová sme vodu 

odčerpávali zo šácht. Najväčšie 
problémy boli na Vieske, kde sa 
voda vyliala z okolitých polí na 
miestnu komunikáciu a 
prechádzala aj cez hlavnú cestu 
I/64. Problémom však boli aj 
malé priemery rúr na ulici, kde 
sa voda následne odrazila na 
cestu. Za prácu, rýchle nasadenie 
a pomoc pri zvládaní náročnej 
situácie veľmi pekne ďakujeme 
našim hasičom. Aj v tomto 
prípade sa ukázalo 
opodstatnenie ich zaradenia do 
kategórie A1.



OÚ Bystričany
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         očas letnej prestávky, pred

         začiatkom nového 
školského roka sme v našich 
stravovacích zariadeniach 
realizovali maľovanie priestorov 
jedálne, škôlky, vymenila sa 
poškodená podlaha a zakúpil sa 
konvektomat. Nový 
konvektomat sme mohli 
zabezpečiť aj vďaka dotácii 5 000 
eur od Ministerstva školstva, 
vedy, výskumu a športu SR, za 
čo veľmi pekne ďakujeme.



Maliarske práce a podlahy:

3 738,72 eur

Konvektomat: 5 821,62 eur



Celková cena investície obce: 

9 560,34 eur



Vytváranie vhodných 
podmienok pre vzdelanie našich 
detí je pre našu samosprávu 
prioritou. Ďakujeme riaditeľovi 
školy, učiteľom a všetkým 
nepedagogickým zamestnancom 
za výbornú prácu, ktorú 
vykonávajú. 



OÚ Bystričany

P
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Pocta padlým 
hrdinom

            ňa 8. mája 2021 sme si

            pripomenuli a uctili 
symbolickým položením venca 
hrdinstvo našich predkov. Pri 
príležitosti 76. výročia víťazstva 
nad fašizmom a konca II. 
svetovej vojny sme vzdali úctu a 
hold všetkým odvážnym, 
padlým hrdinom. Na hrôzy a 
neprávosti, ktoré sa diali počas 
tohto krvavého konfliktu, 
nezabúdame. Sú pre nás 
zdvihnutým ukazovákom a 
mementom pred 
extrémistickými názormi, ktoré 
si, žiaľ, nachádzajú priestor aj v 
týchto časoch.



OÚ Bystričany
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Porucha 
transformačnej 
stanice spôsobila 
výpadok elektriny

16

Foto: Braňo Obžera, ABO Photography

            ňa 7. marca 2021 nastal

            výpadok elektrickej 
energie v hornej časti obce 
Bystričany. Spôsobený bol 
poruchou transformačnej stanice 
neďaleko miestneho družstva. 
Pri poruche úspešne zasahoval 
náš Dobrovoľný hasičský zbor 
Bystričany. Krátko po ohlásení 
kolízie priamo na miesto dorazili 
elektrikári z distribučnej 

spoločnosti, ktorá zariadenie 
spravuje. Podarilo sa im problém 
odstrániť. Obyvateľom, ktorým 
za tento čas elektrina nešla, 
ďakujeme za trpezlivosť a 
všetkým zapojeným zložkám za 
operatívnu a profesionálnu 
prácu. 



OÚ Bystričany

D



Rekonštrukcia 
vodovodu v 
Chalmovej 
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         íce sa s letom viaže najmä

         obdobie dovoleniek, 
oddychu, relaxu a voľna, my 
sme ani počas tohto obdobia 
nezaháľali. V Chalmovej, na 
cintoríne pri Kostole sv. Anny, 
bola realizovaná rekonštrukcia 
vodovodu. Ten je jediným 
zdrojom vody v tejto lokalite. 

Bol postavený pred viac ako 

50 rokmi počas „akcie Z“ 
miestnymi obyvateľmi a MNV v 
Bystričanoch. Aktuálna celková 
dĺžka rekonštrukcie vodovodu je 
250 metrov. Opäť ďakujeme za 
vašu trpezlivosť pri dočasných 
obmedzeniach. 



OÚ Bystričany
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Foto: Obec Bystričany

Foto: Braňo Obžera, ABO Photography
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Facebooku aj vo vitrínach s 
oznamami v Bystričanoch, 
Chalmovej a na Vieske. Boli sme 
otvorení vašim poznámkam, 
vylepšeniam a pripomienkam. 
Dokopy prišlo 17 pripomienok. 
Všetky sme spolu s odborníkmi 
na dopravu podrobne 
analyzovali, vyhodnotili, a tie 
relevantné požiadavky 
zapracovali do finálnej podoby 
dokumentu, ktorý bude 
schvaľovať obecné zastupiteľstvo 
v decembri tohto roka. 
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         očas celého roka 2020 naša

         samospráva v spolupráci so 
spoločnosťou Značenie.sk 
pracovala na novom dopravnom 
pasporte obce Bystričany. Našou 
snahou bolo zvýšiť bezpečnosť 
chodcov, cyklistov a vodičov na 
území nášho katastra.



Dôležité otázky sme chceli, ako 
pri každom väčšom projekte, 
prebrať aj s vami, našimi 
obyvateľmi a obyvateľkami. Aj 
preto sme nový dopravný 
pasport na niekoľko týždňov 
zverejnili na našom webe, 

P

Pripomienkovanie 
nového pasportu 
obce



Výstavba 
optickej siete

         poločne s budovaním

         kanalizácie v obci 
realizujeme aj výstavbu optickej 
siete. Investor stavby Slovak 
Telekom začal prostredníctvom 
subdodávateľskej spoločnosti 
TTL Group s. r. o. s realizáciou 
montážno-výkopových prác na 
stavbe FTTH Bystričany. Ak 
pôjde všetko podľa plánov, 
práce budú ukončené do konca 
roka 2021. 

Detailný materiál obec 
distribuovala do každej 
domácnosti.



Ďakujeme za vašu trpezlivosť a 
rešpektovanie obmedzení.



OÚ Bystričany
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Chalmová pre 
Bystričancov 
opäť lacnejšia

           j toto leto sme sa po

           vzájomnej dohode vedenia 
obce a Termálneho kúpaliska 
Chalmová rozhodli ponechať 
symbolické ceny vstupného pre 
našich občanov a občianky. Veď 
predsa tento termálny klenot, 
ktorý v obci máme, patrí nám 

všetkým. Veríme, že ste si leto na 
kúpalisku užili, zrelaxovali v 
našej liečivej vode, oddýchli si a 
načerpali sily do ďalších 
mesiacov.



OÚ Bystričany
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Upravená cesta 
na farmu 

           j vďaka spolupráci našej

           samosprávy s viacerými 
partnermi sa novým štrkom opäť 
vyspravovali poľné cesty 
smerom na Farmu pod 
Vtáčnikom a Starú Paučicu. 
Ďakujeme za hodiny práce 
rodine Pilchovej a 
zamestnancom farmy. Doprava 
do obľúbenej turistickej lokality 
v obci, či už pešo, na bicykli 
alebo autom, je znova 
pohodlnejšia a plynulejšia. Aj v 
tomto kontexte vás v mene 
našich priateľov 
poľnohospodárov prosíme, 

aby ste nevybočovali z 
vytýčených poľných ciest a 
neničili im tak úrodu. Možno si 
to často ani len neuvedomujeme, 
ale všetky pozemky, vrátane 
tých, na ktorých ležia štrkom 
vysypané cesty, sú zväčša v 
súkromnom vlastníctve. Nie je 
teda normálne, aby sme svojím 
konaním ničili niekoho majetok 
a plody jeho práce. Napríklad 
mylnou domnienkou, že sa 
nejaká obec alebo majiteľ 
pozemku nestará o našu cestu.



OÚ Bystričany
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Nové koše na 
okruhu
            a Bystričianskom okruhu

            a niektorých lokalitách, 
kde radi trávime svoj voľný čas, 
sme osadili koše na triedený 
odpad. Pôvodný plán bol osadiť 
ich na sedem miest. Nakoniec 
sme sa rozhodli pre desať lokalít. 
Spoločne tak pribudlo celkovo 20 
dvojkošov (40 košov) na triedený 
odpad: plasty, kovy, papier a 
zmesový komunálny odpad.

Stojiská na kontajnery sa 
nachádzajú v intraviláne obce. 
Koše osadené na okruhu 
predstavujú doplnok na 
triedenie odpadu v extraviláne. 
Tieto dva prvky spolu tvoria sieť 
na separovanie odpadu v obci 
Bystričany. 

N
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Foto: Braňo Obžera, ABO Photography
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Odpadové hospodárstvo je pre 
obec Bystričany veľmi dôležitá 
téma. Produkcia odpadu je 
sprievodným znakom života 
človeka a preto sa jej nedá 
vyhnúť. Problém s odpadmi 
však začína oveľa skôr, než nimi 
naplníme koše. V obci Bystričany 
sme presvedčení, že na 
Slovensku vieme a chceme 
triediť odpad a môžeme byť 
vzorom pre ostatných doma i v 
Európe. Práve to, ako sa 
postavíme k triedeniu nami 
vyprodukovaného odpadu 
ovplyvní najbližšie roky nielen 
našich životov, ale aj životov 
generácií, ktoré prídu po nás.  A 
to je jeden z dôvodov, prečo sme 
sa rozhodli pripraviť sieť košov a 
stojísk na separované zložky 
odpadu v intraviláne a 
extraviláne našej obce a 
informačný materiál, ktorý vás 
detailne oboznámi s odpadovým 
hospodárstvom v Bystričanoch.

Po načítaní QR kódu sa na 
nasledujúcich stranách dozviete 
mnohé potrebné informácie. 
Napríklad to koľko nás stojí 
odpad a ako môžeme triedením 
ušetriť naše peniaze; ako a kde 
separovať; či to, aké typy 
odpadov sa zbierajú v katastri 
našej obce.  V mene obce 
Bystričany nám dovoľte 
poďakovať za to, že odpad 
triedime zodpovedne a správne. 
Umožňujeme tým jeho 
recykláciu a prispejeme k tomu, 
že neskončí na skládke či v 
prírode.



Ďakujeme, že triedite odpad tak, 
aby sme boli príkladom iným, 
pretože vybudovať kvalitný 
život v čistej obci dokážeme len 
spoločne.



OÚ Bystričany
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Vieska

1. Veľké zeme - (Kostol sv. Anny v Chalmovej)

2. Za vodou - Termálne kúpalisko Chalmová

3. Na Pupkové - Bystričany

4. Na Starú Paučicu - Bystričany

5. Pod Krištofkou - Bystričany

6. Pod Suchým - Bystričany

7. Sekaniny - Bystričany

8. Prostredné pole (letisko) - Bystričany

9. Za pastierňou (pri kríži) - Bystričany

Smetné koše pre 
separovaný odpad na 
bystričianskom okruhu

Vyznačené Žltou farbou
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1. ul. Chalmovská - Chalmová

2. ul. Janka Kráľa - Dolná Domovina

3. ul. SNP - Bystričany

4. ul. Hlboká - Bystričany

5. ul. Dlhá - Bystričany

6. ul. Mirka Nešpora - Bystričany

7. ul. Švermova - Bystričany

8. ul. Štúrova - Bystričany

9. ul. Kpt. Nálepku - Bystričany

10. ul. Dlhá - Bystričany

11. ul. Dlhá - Bystričany

12. ul. Janka Jesenského - Vieska

Stojiská na kontajnery 
pre separovaný odpad

Vyznačené červenou farbou

www.bystricany.sk

Obec Bystričany

@bystricany

@bystricany
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Foto: Braňo Obžera, 
ABO Photography, 
OcÚ



Nové detské 
ihrisko na

Hornej Domovine

           tejto lokalite sa nachádza

           malé futbalové ihrisko, 
ktoré pravidelne kosí Paťo 
Kováčik, za čo mu patrí naša 
veľká vďaka. Rozhodli sme sa 
vybudovať v oblasti detské 
ihrisko a zlepšiť priestor 
existujúceho futbalového ihriska. 
Ide o miesto obklopené 
vegetáciou a stromami. Preto 
sme, po inšpirácii z obce 
Čereňany, použili prírodný 
materiál, samozrejme s platnými 
certifikátmi bezpečnosti.



Nové detské ihrisko bude 
obsahovať:
 Prevažovacia hojdačka – 

koníky GT-1700 (dvakrát 
pneumatika ako tlmiaci 
prvok

 Pružinová hojdačka – 
kravka

 Pružinová hojdačka –  
somári

 Kyvadlová hojdačka GT-1804 
(dvojsedadlová

 Balančná cestička z kolíkov – 
vyrobené zo smrekového 
dreva, vákuovo 
impregnované, frézované 
strojovo, priemer kolíkov 140 
mm, osadené na 
pozinkovanom tŕní (kotve), v 
dĺžke 280 c

 Balančné nášľapy – 
vytvorené z rovnakých 
materiálov ako balančná 
cestička (desať kusov 
nášľapov ako celok

 Lezecká stena na kopec – 
vyrobené zo sušených 
smrekových hranolov, 
hobľované, impregnované, s 
lezeckými kameňm

 Šmýkačka pre verejné 
použitie, plánované osadenie 
na hlinenom kopci

V
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vybudovať detské ihrisko v 
Chalmovej/Dolnej Domovine. 
Momentálne však zápasíme s 
nedostatkom vhodných 
obecných pozemkov na 
vybudovanie bezpečného 
detského ihriska. Preto, ak by bol 
niekto v tejto lokalite ochotný 
predať svoju záhradu alebo 
pozemok na tento účel, 
neváhajte sa nám ozvať.
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Foto: Ihrisko počas výstavby, OcÚ Bystričany

 Na dopadové plochy budú 
osadené gumené 
zatrávňovacie rohože 
Flexifal

 Parkové lavičky, koše na 
separovaný odpad, tieniace 
prvk

 Na ihrisko doplníme nátery, 
nové siete a sieť na 
zachytávanie lôpt



Cieľom obecného zastupiteľstva 
je priniesť do každej časti obce 
detské ihrisko. Najbližšie chceme 
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Deti kreslili v 
centre obce

            ňa 11. júna sme pripravili

            malý kreatívny kútik pre 
našich najmenších. Počas celého 
leta a teplých jesenných dní mali 
deti k dispozícii na detskom 
ihrisku pred obecným úradom 
kriedy a miesto na kreslenie na 
tabule. Veríme, že sa im aj 
rodičom táto iniciatíva páčila a 
užili si ju. 

Aj touto cestou sme chceli v 
našich najmenších rozvíjať 
kreativitu a ich umelecké vlohy. 
Zároveň ich prilákať do centra 
našej obce a už v mladom veku 
im ukázať, že aj oni sú súčasťou 
verejného priestoru. 
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Nový kontajner 
na cintoríne

         očas minulého roka získala 

         naša obec techniku a 
vybavenie pre lepšie spracovanie 
biologicky rozložiteľného 
odpadu. Vzhľadom na to, že 
Bystričany majú celkovú rozlohu 
37,61 km² tvorí tento odpad 
významnú položku v celkovom 
množstve odpadov.

Aj preto sme ešte v lete, počas 
tretieho júlového týždňa na 
cintorín v Bystričanoch pridali 
nový kontajner. Jeho objem je 18 
metrov kubických. Slúži na zber 
biologicky rozložiteľného 
odpadu v našej obci.



OÚ Bystričany
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Sčítanie obyvateľov 
v Bystričanoch 

           tomto roku sa uskutočnilo

           historicky prvé 
elektronické sčítanie obyvateľov 
našej republiky. Vedeli ste, že 
prvé veľké sčítanie všetkých 
obyvateľov sa na území 
Slovenska uskutočnilo už v 18. 
storočí? Prvé sčítanie v histórii 
samostatného Slovenska sa 
realizovalo v roku 2001, a to 
Štatistickým úradom Slovenskej 
republiky. Tento veľmi náročný 
byrokratický proces sa v dobe 
elektronizácie posunul do online 
sveta. Práve toto riešenie je 
nielen ekologické, ale aj rýchle a 
presné. A navyše trvá len pár 
minút. Prevažná časť fungovania 
nielen našej samosprávy je 

financovaná zo zdrojov štátneho 
rozpočtu, ktoré sa prerozdeľujú 
najmä na základe počtu 
obyvateľov s trvalým pobytom, 
ktorí sa k tomuto pobytu v 
sčítaní aj prihlásia. To znie 
trochu zložilo, však?  V skratke: 
čím viac z nás sa sčítalo, tým 
viac peňazí obec na jej 
každodenný chod získa. Tieto 
peniaze môžeme využiť 
napríklad na opravu ciest, 
chodníkov či budov, funkčnejšie, 
zelenšie a bezpečnejšie verejné 
priestranstvá, rozšírenie našej 
materskej či základnej školy, 
fungovanie našich občianskych 
združení, modernizáciu nášho 
Termálne kúpalisko Chalmová...

V
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V prvej fáze, v elektronickom 
samosčítaní obyvateľov obce k 
31. marcu 2021, sa sčítalo 94,25 
percent obyvateľov. V druhej 
fáze asistovaného sčítania, ktorá 
končila 13. júna 2021,  sme 
pomocou stacionárneho asistenta 
(pani Soňa Dudášová)  a 
mobilného asistenta (pani Jana 
Matiašková), 

zvýšili percento sčítania na 
úspešných 99,55 percent z 
odhadovaného počtu 
evidovaných obyvateľov v obci 
1791.



Ďakujeme všetkým obyvateľkám 
a obyvateľom, ktorí sa sčítali! 



OÚ Bystričany 



38

Na stretnutí sme hovorili o 
problémoch a ich možných 
riešeniach, prijali a uskutočnili 
sme viacero opatrení

 na ulici Dlhej sme v rokoch 
2019 a 2020 vyčistili odtokové 
kanál

 taktiež sme na ul. Dlhej a ul. 
Švermovej vyčistili priestory 
odtokov „pri kríži

 z miestneho toku sme 
odbagrovali nánosy zemin

 pripravili sme veľmi dôležité 
projekty zadržiavania 
dažďovej vody v obci

 stretli sme sa s 
poľnohospodármi, 
odbornými lesnými 
hospodármi, vedením 
urbárskeho spoločenstva, 
poľovníkmi, členmi komisie 
pre životné prostredie a  
spoločne sme sa dohodli na 
výsadbe kultúr zadržujúcich 
dažďovú vodu na 
exponovaných miestac

 spoločne upravujeme 
vedľajšie poľné komunikácie, 
spevňujeme brehy a čistíme 
kanále a odtokové mreže

Protipovodňové 
opatrenia 

37

         red niekoľkými rokmi našu

         obec zasiahla veľmi 
nepríjemná a nebezpečná 
udalosť – povodeň. Mnohí z nás 
si na túto prírodnú katastrofu 
spomínajú dodnes. Žiaľ, s 
lokálnymi záplavami, síce nie v 
takom veľkom rozmere, sa 
potykáme v obci prakticky 
nepretržite. Aj touto cestou 

chceme poďakovať všetkým, 
ktorí tieto udalosti pomáhajú 
zvládať, špeciálne našim 
hasičom, bez ktorých by 
povodne v obci mali oveľa 
fatálnejšie následky. Ešte v roku 
2019 sme zvolali stretnutie s 
obyvateľmi ulice Dlhej, ktorá 
bola povodňami postihnutá 
najviac. 

P

Obec informuje

Foto: Braňo Obžera, ABO Photography
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Tí si pamätajú dobu, keď systém 
fungoval bez extrémne finančne 
náročných investícii a projektov. 
Na „konci dňa“ sme zistili, že 
najúčinnejšie, najrýchlejšie a 
najlacnejšie riešenie je držať sa 
starých overených metód 
používaných celé desaťročia 
našimi predkami. 

Práve preto sme spoločne začali 
s čistením odtokových kanálov, 
výrobou odtokových žľabov a  
spevňovaním poľných 
komunikácii.
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Robíme maximum, aby sme 
ochránili zdravie a majetok 
obyvateliek a obyvateľov, no 
problém je oveľa 
komplikovanejší a náročnejší. V 
rokoch 2019 a 2020 sme sa 
osobne stretli s desiatkami ľudí 
od občanov, cez 
poľnohospodárov, hasičov, 
lesníkov, členov urbáru, 
poľovníkov, turistov...

Prešli sme si všetky oblasti, ktoré 
kedysi slúžili ako odtokové 
brázdy, vpuste, kanále. 
Konzultovali sme stav v 
minulosti a prítomnosti hlavne s 
vekovo staršími občanmi. 

Pred
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         ytové domy na ulici

         Osloboditeľov sú v zlom 
stave – praskajú fasády, nie sú 
zateplené, tečie strecha, okná sú 
po životnosti a fúka cez ne, v 
bytoch odpadávajú kachličky a 
plesnivejú steny.

Radnica zaznamenáva početné 
sťažnosti obyvateľov, ktorí v 
bytoch bývajú. Radi by sme tieto 
byty zrekonštruovali a zlepšili 
tak kvalitu života v nich. Preto 
sme dali spracovať projektovú 
dokumentáciu na obnovu 

B

Obec informuje

Rekonštrukcia 
bytových domov 
na ulici 
Osloboditeľov

bytového domu na ulici 
Osloboditeľov 750/48, 751/49 a 
752/50. Podali sme žiadosť o 
obnovu troch bytových domov 
na ul. Osloboditeľov (staré 
bytovky) v celkovej hodnote viac 
ako 600 000 eur. Hlavným 
cieľom obnovy je výmena okien, 

zateplenie obvodového plášťa a 
fasáda, rekonštrukcia strechy a 
vykurovania. V prípade 
schválenia žiadosti je 
pravdepodobnosť realizácie 
rekonštrukcie na jar 2022. 



OÚ Bystričany 
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Dôležité časti ulice 
Mirka Nešpora prešli 
do vlastníctva obce

Ide o kľúčové komunikácie 
umožňujúce prístup do 
obchodov, základnej školy a k 
obecnému úradu. Zároveň i 
týmto spôsobom ďakujeme 
pánom Jánovi, Jozefovi a 
Bernardovi Radosovým a pani 
Anastázii Lamrichovej, Ing. 
Márii Šimkovej a Ing. Milici 
Pravdovej za ich ústretovosť pri 
odpredaji potrebných 
pozemkov, ktoré poslúžia 
lepšiemu životu nás všetkých.
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         ákon o nakladaní s

         majetkom obce hovorí 
jasne: obec má svoj majetok 
udržiavať a zveľaďovať. Podľa 
nášho názoru sa má taktiež 
snažiť získavať majetok do 
svojho vlastníctva, pokiaľ ide o 
kritickú infraštruktúru, akou sú 
cestné prístupové komunikácie 
a siete. V roku 2020 a 2021 sme 
získali do svojho majetku časť 
ulice Mirka Nešpora v centrálnej 
zóne našej obce o veľkosti 251 a 
253 metrov štvorcových. 

Z
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Kamerový systém 
v obci

Foto: ABO Photography

Slovak Telekom bolo možné 
pripoložiť trubičky v 
Bystričanoch v celkovej dĺžke 6,1 
kilometra. Tento dôležitý krok 
nám v nasledujúcich rokoch 
umožní postupne zrealizovať 
mimoriadne potrebný kamerový 
systém v celej obci. Cena 
pripokládky je 6 576 eur s DPH.
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         red niekoľkými mesiacmi

         sme vás informovali, že 
spoločnosť Slovak Telekom 
plánuje vybudovať optickú sieť v 
našej obci. Táto stavba sa 
momentálne realizuje a 
pokládka vstupuje do finálnej 
fázy. Sme veľmi radi, že vďaka 
dohode medzi starostom obce a 
predstaviteľmi spoločnosti 

P
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finančný príspevok od 
Ministerstva dopravy a výstavby 
Slovenskej republiky v sume

7 488 eur.



Čierne stavby tvoria samostatnú 
kapitolu. Aj napriek tomuto 
dokumentu zaznamenáva naša 
radnica stavby, ktoré nemajú 
právoplatné povolenia a 
častokrát stoja na miestach, kde 
územný plán neumožňuje 
stavať. Niektorí zhotovitelia 
absolútne nerešpektujú výzvy 
nášho obecného úradu a aj z 
tohto dôvodu sa vo väčšine 

prípadov dostáva starosta obce s 
týmito občanmi do konfliktu. Po 
pracovnej porade obecného 
zastupiteľstva, komisie pre 
výstavbu, rozvoj a územné 
plánovanie sa vedenie obce 
rozhodlo nekompromisne 
vystupovať proti takýmto 
prípadom. Nahlasujeme ich na 
príslušnom stavebnom úrade, 
budú zverejnené na internetovej 
stránke a úradnej tabuli obce a 
budeme požadovať prísne 
finančné pokuty.
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Schválenie 
územného plánu 
obce Bystričany - 
zmeny a doplnky č.3

procesu: chránené územia, 
bonita pôdy, interné a externé 
faktory, ochranné pásma... 
Prioritne odpovedá na otázky: čo 
a kde stavať, chrániť, rozvíjať a 
za akých podmienok. 



Kompetentné úrady povolia 
realizovať len stavbu, ktorá je v 
súlade s územným plánom a 
dovolia ju stavať len za 
podmienok, ktoré sú v ňom 
dané. Dokumentácia bola 
vypracovaná spoločnosťou AGS 
ateliér - autorizovaným 
architektom p. Ing. arch. 
Gabrielom Szalayom v celkovej 
sume 9 360 eur bez DPH (11 232 
eur s DPH), pričom na tento 
projekt získala obec nenávratný

         oslankyne a poslanci

         obecného zastupiteľstva na 
svojom ostatnom zasadnutí 
schválili finálnu verziu 
územného plánu - zmeny a 
doplnky č. 3. Územný plán 
predstavuje najdôležitejší 
dokument, bez ktorého by 
nebolo možné realizovať mnohé 
investície a projekty. Reaguje na 
potreby občanov, ochranu 
prírody, rozvoj územia a budúce 
investície. Rieši priestorové 
usporiadanie a funkčné 
využívanie územia. Inými 
slovami: určuje podmienky a 
regulatívy, za ktorých je možné 
v obci stavať, pričom musia byť 
brané do úvahy desiatky  
faktorov vstupujúce do tohoto 

P



Šport a 
komunita v 
Bystričanoch



O kráse našej 
prírody aj na 
blogu SME
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         me si istí, že všetci, ktorí

         tieto riadky práve čítate, 
určite viete, že v našej dedinke a 
jej okolí sa nachádza nádherná 
príroda. Využívame ju na relax, 
rekreáciu, šport, načerpanie 
fyzickej i psychickej sily. Veľmi 
náš teší, keď sa dobré meno a 
krása prírody našej obce šíri i do 
sveta. Blogerka Irena 
Šimuneková na svojom blogu na 
stránkach denníka SME koncom 
apríla 2021 zverejnila 

krásnu fotoreportáž našej 
prírody. Fotoaparátom zachytila 
vodopádiky potoka Bystrica, 
prírodnú rezerváciu Veľká skala, 
obrovské balvany typické pre 
oblasť pri potoku... Odporúčame 
prezrieť si jej fotoreportáž a 
samozrejme nádhernú 
bystričiansku prírodu aj naživo 
preskúmať. Celú reportáž 
nájdete na bit.ly/3opuTyU.
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Šport a komunita v Bystričanoch

Foto: Irena Šimuneková
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nadväzujúce na cyklistické a 
turistické mapy vydavateľskej 
spoločnosti VKÚ Harmanec 
(bývalý Vojenský kartografický 
ústav). Spoločnosť vydáva 
moderné a aktuálne turistické 
mapy. Jej regionálni manažéri 
priamo v teréne mapujú trasy, 
stretávajú so starostami obcí a 
členmi turistických organizácií, 
zbierajú informácie a dáta a tie 
potom pretavia do aktuálnych 
turistických máp. Veľmi nás teší, 
že ich súčasťou je aj naša trasa. Je 
to malý krok pre slovenskú 
turistiku, ale veľký krok pre 
Bystričiansky okruh! 
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Bystričiansky 
okruh v 
oficiálnych 
mapách
      ste si mnohí pamätáte, ako

      sme spoločne v roku 2018 
budovali náš Bystričiansky 
okruh. Ruku k dielu pridali 
obecné organizácie a mnohí 
obyvatelia obce. Podarilo sa nám 
vytvoriť skutočne krásnu 17,5 
kilometra dlhú trasu. Veľa z nás 
ju využíva v čase voľna na šport, 
relax, prechádzky... Okruh sa 
stal dokonca miestom, kde sme 
organizovali športové podujatie 
– Nočný beh Bystričianskym 
okruhom. Len čo nám 
epidemiologická situácia dovolí, 
zorganizujeme ďalší ročník. 
Zatiaľ trasu možno využívať na 
individuálne prechádzky a šport. 
Bystričiansky okruh sa dostal 
medzi oficiálne okruhy 

I
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našim štvornohým zverencom 
maškrty v podobe jabĺčok, 
mrkvičky či suchého chlebíka. 
Fifko teda nikdy neodmietne – 
kto ho pozná vie, že je veľký 
maškrtník.



Na jar, keď vykuklo slniečko, 
obschla tráva, začali sa otvárať 
nové možnosti na jazdenie v 
prírode a nie len na našej krytej 
jazdiarni. 

Pohľad na svet je 
najkrajší, ak 
prechádza 
pomedzi uši koňa 

          ok s rokom sa stretol a my

          sme usilovne pracovali, 
aby sme vám, našim 
návštevníkom, mohli priniesť no 
nového roka novinky a 
zlepšenia. Jazdecký areál 
Bystričany si obľúbilo za veľmi 
krátku chvíľu množstvo ľudí – či 
už jazdcov, začiatočníkov, ale i 
najmenšie detičky, ktoré majú 
vždy najväčší úsmev, keď sa 
môžu prísť povoziť na našich 
tátošoch. Vždy si ceníme, keď pri 
svojich návštevách prinesiete 

R

Príjemné 
schladenie 
počas horúčav 

          ohtoročné letné mesiace

          patrili k najhorúcejším v 
histórii meraní na Slovensku. A 
veru, bolo to aj riadne cítiť. 
Slovenský hydrometeorologický 
ústav (SHMÚ) vydával takmer 
denne výstrahy pred vysokými 
teplotami. Vysoká teplota 
predstavuje zvýšené 
nebezpečenstvo pre ľudské 
zdravie, fyzické aktivity a tvorbu 
požiarov, preto sa musíme 
chrániť a byť extrémne opatrní. 
A keď dlhšie nepršalo a už sa to 
naozaj nedalo vydržať, potešili 
nás členovia Dobrovoľného 
hasičského zboru v Bystričanoch 
tým, že svojim autom pokropili 
naše ulice. Ďakujeme!



OÚ Bystričany

T
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Foto: Braňo Obžera, ABO Photography



Problémom však bolo, že sme 
mali len dvoch koníkov, a teda 
jazdecká dvojica nemohla ísť s 
doprovodom na vychádzku do 
krásnej bystričianskej prírody. 
Preto, ako sme aj sľúbili, začali 
sme zháňať nového konského 
kamoša. Rozhodnutie nakoniec 
padlo na kobylku menom Kara 
(Dahoman XI-14). Je to kôň 
plemena shagya arab, ktorý len 
pred nedávnom ukončil svoju 
športovú kariéru v disciplíne 
endurance (vytrvalosť). Kara 
navštívila viaceré krajiny sveta a 
aj úspešne reprezentovala 
Slovensko so svojou jazdkyňou. 
Jej charakter a povaha ju však 
predurčujú aj pre prácu s deťmi. 
Ihneď sa stala u nás miláčikom 
najmenších detí, ktoré nielen 

povozí, ale učia sa na nej i  
základy jazdenia a absolvujú s 
ňou aj svoje prvé vychádzky v 
prírode. 



A tak sa naše biele duo rozrástlo 
na trio. Tri koníky priniesli nové 
príležitosti, ako i viac možností 
pre nových jazdcov. Veľmi nás 
teší skutočnosť, že kone a 
jazdectvo nelákajú len deti, ale i 
dospelí si radi prídu splniť svoj 
sen – povoziť sa na koni. Tí 
naozaj odhodlaní neváhajú a 
absolvujú celý tréningový proces 
v našom zariadení. Teóriu 
spájame s výučbou na jazdiarni a 
neskôr absolvujeme aj 
vychádzky do prírody, kde 
zužitkujú jazdci všetko to, čo sa 
u nás naučili. 
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Môžete nás tak vidieť, ako nielen 
klušeme, ale i cválame po 
lúkach. Sme radi, že sa nám 
často prihovoríte na 
vychádzkach, pohladíte naše 
koníky a pochválite našu prácu a 
snahu. Samozrejme, aby sme 
nezlepšovali len podmienky pre 
samotných jazdcov, postupne 
modernizujeme aj prostredie 
farmy. Najrozsiahlejšou 
modernizáciou v tomto roku 
bola realizácia dreveného 
posedenia a hojdačky na našej 
terase, pričom ich dopĺňa krásne 
drevené zábradlie. 
Samozrejmosťou sú 
pestrofarebné muškáty, aby ste 
sa u nás cítili čo najpríjemnejšie. 
Takže nielen deti, keď jazdia, si 
užívajú svoju chvíľku, ale i 
rodičia, ktorí majú možnosť si 
posedieť na terase, prečítať si 
knižku a pokochať sa okolitou 
prírodou. Neustále sa snažíme aj 
zveľaďovať a udržiavať areál – 
výsadbou nových rastlín, 
vytváraním kamenných 
dekorácii, zrovnávaním a 
výsadbou nových trávnatých 
častí. 

Našim prianím je do budúcnosti 
zrealizovať aj malé detské 
ihrisko na našej farme, aby 
detičky, ktoré nejazdia, si 
spríjemnili chvíle, pokiaľ čakajú 
na svojho súrodenca, kým

dojazdí. Teší nás, že za viac ako 
rok, čo bol jazdecký areál 
sprístupnený pre verejnosť, sme 
spoznali neuveriteľné množstvo 
úžasných ľudí. Tí nás nielen 
navštevujú, ale zaujímajú sa o 
našu činnosť, blaho zvierat a 
neváhajú nám podať aj pomocnú 
ruku či dobrú radu. Príchodom 
nového koníka sme mysleli, že 
počet zvierat na našej farme je 
konečný. Avšak mýlili sme sa. 
Začiatkom augusta sa nám do 
života dostal ďalší konský 
kamarát, ktorý nám pomôže 
vyplniť neutíchajúci dopyt po 
jazdení. Valach Bely 
(Neapolitano XVII Malvína) – 
bývalý lipicansky plemenník 
Národného žrebčína 
Topoľčianky,  úžasný záprahový 
a drezúrny kôň.  



Takže od tohto momentu už 
môžete stretávať na lúkach štyri 
biele koníky, ktoré hrdo nesú 
svojich jazdcov. Pevne veríme, že 
všetky koníky budú prinášať 
radosť a pekné zážitky nielen 
nám, ale i všetkým jazdcom a 
návštevníkom Jazdeckého areálu 
v Bystričanoch.



Jazdecký areál Bystričany
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býkov, ale to všetko patrí k 
životu na dedine. Snažíme sa o 
dobrú spoluprácu aj s obecným 
úradom, naša spoločnosť je vždy 
pripravená na diskusiu a dobrú 
spoluprácu. Snažíme sa, aby 
plochy okolo dediny Bystričany 
boli upravené, pokosené, aby bol 
pohľad na okolité polia 
príjemný. Vážime si obyvateľov 
dediny, že nám dali možnosť 
uzatvoriť nájomné zmluvy a 
môžeme pestovať plodiny a 
udržiavať kraj v peknom stave. 
Ďakujeme!



Text: POĽNO VTÁČNIK a.s.

Foto: Ing. Frauenschuh

           aša spoločnosť POĽNO

           VTÁČNIK a.s. pestuje ako 
hlavnú rastlinnú produkciu v 
dedine Bystričany jačmeň 
ozimný, pšenicu, cukrovú repu, 
repku olejnú, kukuricu a 
lucernu. Vyrábame krmivo pre 
naše zvieratá a obilniny a 
olejniny predávame na 
slovenský trh. Chováme na 
hospodárskom dvore 450 kusov 
býkov s váhou od 160 do 750 
kilogramov. Tieto býky idú na 
predaj na Slovensko. Aj touto 
cestou ďakujeme obyvateľom 
Bystričian, že akceptujú 
poľnohospodársku prácu, že 
občas je cítiť hnoj, počuť bučať 

N

POĽNO VTÁČNIK 
informuje 



Ocenené trofeje 
Poľovníckeho 
združenia Hrádok
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           ážení spoluobčania,

           sme radi, že touto cestou 
vás môžeme oboznámiť s 
činnosťou Poľovníckeho 
združenia Hrádok Bystričany za 
posledné obdobie. Aj napriek 
zložitej situácii ohľadom 
ochorenia Covid-19 sme v súlade 
s platnou legislatívou dokázali 
zabezpečiť všetky úlohy, ktoré 
nám vyplývajú z chodu PZ 
Hrádok Bystričany a 
obhospodarovania poľovného 
revíru Hrádok. V súlade so 
stanovami PZ sa uskutočnili 
voľby výboru PZ a zástupcu PZ 
v štruktúrach Slovenského 
poľovníckeho zväzu a 
Poľovníckej komory na ďalšie 
funkčné obdobie. V poľovnom 
revíri členovia PZ zabezpečovali 
chod revíru, ako i údržbu a 
výstavbu poľovníckych 
zariadení v revíri. 

Takže, keď sa nás opýta zima, čo 
sme robili v lete, môžeme 
povedať: pripravili sme zásoby 
sena a senáže z horských lúk, o 
ktoré sa staráme. Zabezpečili 
sme jadrové a dužinaté krmivo, 
ktoré  je pripravené na zimné 
prikrmovanie a obdobie núdze 
pre zver. Výsledkom 
starostlivosti o zver je výborná 
fyzická kondícia zveri v revíri, čo 
sa odzrkadlilo i na splnení plánu 
lovu a bodovej hodnote trofejí 
predložených na chovateľskej 
prehliadke organizovanej 
Slovenskou poľovníckou 
komorou. Z predložených trofejí 
sme mali dva kusy srnčích 
trofejí, ktoré boli ohodnotené 
zlatou medailou a jeden kus bol 
ohodnotený striebornou 
medailou. Z jeleních trofejí získal 
jeden kus striebornú medailu a 
dva kusy boli ohodnotené 
bronzovou medailou. 

V
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Pred pár rokmi sme si ani len 
nepomysleli na to, že sa nám tu 
udomácni aj danielia zver. Dnes 
je súčasťou chovu a lovu v 
našom revíri, pričom danielia 
trofej bola ohodnotená 
bronzovou medailou. Z diviačej 
zvery nám boli ocenené dve 
trofeje a to jedna zlatou a jedna 
striebornou medailou.

V poslednom období je 
neoddeliteľnou súčasnou nášho 
revíru aj prítomnosť veľkých 
šeliem, ako je medveď hnedý, 
ktorého už evidujeme na dolnej 
hranici lesa. Rodinka rysa 
ostrovida sa v našom revíri 
rozrástla a jej aktivity sme 
zaznamenali v tesnej blízkosti 
intravilánu obce, keďže v 
podhorských oblastiach nám 
zredukovali stavy srnčej zvery. 
Jednou z najväčších zaujímavostí 
v našom revíri za posledné 
obdobie je zaznamenanie 
prítomnosti psíka 
medvedíkovitého, ktorého 
pôvodným domovom bola Ázia 
a Japonsko. Následnou 
migráciou sa presunul do 
Európy. Na Slovensku sa 
nachádza na zhruba 30-tich 
percentách územia. Vzhľadom 
na zvýšenú migráciu zveri sme v 
spolupráci s vlastníkmi a 
obhospodarovateľmi pozemkov 
zabezpečovali ochranné služby 
za účelom minimalizovania škôd 
na poľnohospodárskych a 
lesných kultúrach. Momentálne 
nám robí starosť postupujúci 
africký mor ošípaných (AMO), 
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ktorého mortalita pri diviačej 
zveri je 90 až 95 percent. V 
spolupráci so Štátnou 
veterinárnou správou sme 
pristúpili k opatreniam na 
zníženie prenosu.  Momentálna 
nárazníková zóna je susedná 
Žiarska dolina. Touto cestou 
chcem upozorniť občanov a 
chovateľov ošípaných v obci, aby 
venovali pozornosť prevencii a 
ochrane svojich chovov, keďže 
očakávame v priebehu pár 
mesiacov výskyt AMO aj v 
našich lokalitách. Aj napriek 
úsiliu a úpravám pravidiel lovu 
diviačej zveri (pričom v 
predošlej sezóne sme odlov 
diviačej zvery splnili na 350 
percent) sa nám len pomaly darí 
znižovať stavy diviačej zveri z 

dôvodu, aby následne 
nedochádzalo k migrácii pre 
slabú úživnosť revíru. Dúfame, 
že diviačia zver sa nevytratí 
celkom z nášho revíru.



Na záver stručnej rekapitulácie 
predošlého obdobia v našom 
poľovnom združení by som rád 
touto cestou poďakoval členom 
PZ, občanom obce a všetkým, 
ktorí priložili ruku k dielu pri 
zabezpečovaní chodu a 
zveľaďovaní poľovníctva v našej 
obci.



Peter Obžera, predseda PZ 
Hrádok Bystričany
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Prvý polrok 
2021 u hasičov 

           mesiacoch január a február

           2021 sa členovia DHZ 
Bystričany zúčastňovali a 
pomáhali pri celoplošnom 
testovaní na ochorenie 
COVID-19 v našej obci. Pri tejto 
príležitosti boli dvaja naši 
členovia vyznamenaní 
odznakom Ministerstva vnútra 
Slovenskej republiky „COVID 
19“. Tieto odznaky boli 
udeľované príslušníkom a 
členom záchranných zložiek, 
ktorí sa významne pričinili v boji

proti COVID-19 v prvej vlne v 
roku 2021. Z nášho DHZ to boli 
Libor Demeter a Peter Bobok. 



Aj tento rok náš DHZ 
reprezentovalo na Územnej 
súťaži dobrovoľných hasičských 
zborov okresu Prievidza jedno 
družstvo mužov. Súťaž sa konala 
3. júla 2021 v obci Poruba. 
Súťažilo sa v dvoch disciplínach, 
konkrétne v štafete 8 x 50 metrov 
a v požiarnom útoku.

V
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zdokonaľovaciu prípravu 
zameranú na výcvik s 
protipovodňovými bariérami, 
ktoré sme dostali s 
protipovodňovým prívesným 
vozíkom.



Ing. Tibor Školna  

Okrem zásahovej činnosti sa naši 
členovia pravidelne zúčastňujú 
na zdokonaľovacej príprave v 
rozsahu osem hodín mesačne. Tá 
pozostáva z teoretickej prípravy 
a praktického výcviku. 
Napríklad v mesiaci máj 
absolvovali hasiči 

Testovanie Covid-19 Záchrana mačiatka

Výcvik s 
protipovodňovými 
bariérami 
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Výročná schôdza sa uskutočnila 
netradičným  spôsobom a v 
neskoršom termíne, ako po 
minulé roky, vzhľadom na 
aktuálnu celospoločenskú 
situáciu. Konala sa 10. júla 2021 
pred našou hasičskou 
zbrojnicou.



Štatistika zásahovej činnosti:

Počas prvého polroku 2021 naša 
hasičská jednotka vyrazila k 
nežiaducim udalostiam 28-krát.  
Veľkú časť tvorilo 
zabezpečovanie pomoci pri 
testovaní na COVID. 

Výročná členská 
schôdza v roku 2021

Až  sedemkrát jednotka vyrazila 
k zdravotnej pomoci k 
pacientovi v ohrození života s 
automatickým externým 
defibrilátorom. Ďalšiu veľkú časť 
tvorili technické zásahy, ako 
odstraňovanie následkov počasia 
(popadané stromy a povodne). 
Boli sme hasiť tri požiare: v 
Pažiti, v Bystričanoch a v 
Chalmovej. A za zmienku stojí aj 
úsmevný zásah – záchrana 
uviaznutého zvieraťa na strome, 
alebo pomoc havarovanému 
rogalistovi.
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Turistické vychádzky 
po Bystričianskom 
chotári:

Horná Ves – Vtáčnik

         oli tri hodiny ráno a ja som

         vstával na značkovanie 
vrcholovej trasy Červená značka 
z Nitry cez Vtáčnik do 
Handlovej 100,6 km – 
Hornonitrianska magistrála. 
Moja predošlá vychádzka 
skončila nad bývalým 
Lyžiarskym vlekom ZDA 
Partizánske v Hornej Vsi. Pobalil 
som tri farbičky: bielu 
zvýrazňovaciu, červenú vodiacu 
a hnedú na zatieranie 
predĺžených značiek spred troch 
rokov značkovaných. Ako rastú 
stromy a zväčšujú svoj objem, 
tak sa turistické značky naťahujú 
hlavne do dĺžky. Ja sa snažím 
tak, ako ma učil môj učiteľ a vzor 
Rudko Šimko pôvodom z 
Chalmovej na trojdňovom 

         oli tri hodiny ráno a ja som

         vstával na značkovanie 
vrcholovej trasy Červená značka 
z Nitry cez Vtáčnik do 
Handlovej 100,6 km – 
Hornonitrianska magistrála. 
Moja predošlá vychádzka 
skončila nad bývalým 
Lyžiarskym vlekom ZDA 
Partizánske v Hornej Vsi. Pobalil 
som tri farbičky: bielu 
zvýrazňovaciu, červenú vodiacu 
a hnedú na zatieranie 
predĺžených značiek spred troch 
rokov značkovaných. Ako rastú 
stromy a zväčšujú svoj objem, 
tak sa turistické značky naťahujú 
hlavne do dĺžky. Ja sa snažím 
tak, ako ma učil môj učiteľ a vzor 
Rudko Šimko pôvodom z 
Chalmovej na trojdňovom 

školení v Terchovej, aby som mal 
výsledný rozmer 10 x 10 cm. Na 
orámovanie presného rozmeru 
mne slúži hnedá. Zobral som 
trochu jedla, dva litre vody aj pre 
Sigyho – synovho psíka. Naložil 
som do auta aj horský bicykel. 
Syn Aďko ma zaviezol do 
spomínanej Hornoveskej doliny 
na otočňu a TIM (Turistické 
informačné miesto) – (Turistický 
hríbik) s názvom Lomská dolina 
– už v katastri Veľkého poľa.

B
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TIM Lomská dolina bol na moje 
prekvapenie zanedbaný. Stará sa 
o ne Klub slovenských turistov. 
Preto som ho nafotil a poslal 
nášmu super predsedovi Ferkovi 
Šillerovi, ktorý zabezpečí, ak je v 
našej opatere, jeho obnovu a 
výmenu. Keď začalo byť pomaly 
vidieť, okolo 4.49 hod, začali sme 
stúpať do prudkého svahu. V 
ruksaku som mal približne 15 
kilogramov, vedľa seba bicykel a 
popredu išiel Sigy. Nádherná 
ranná symfónia všetkého vtáctva 
ma sprevádzala až na hrebeň – 
červenú značku. Ponúkol sa mi 
krásny výhľad z lyžiarskeho 
vleku smerom do doliny. V 
pozadí bolo vidieť nádhernú 
vyhliadkovú skalu Žarnov 
vypínajúcu sa nad Ľubianskou 
časťou Oslian.  

Bola makačka vyšliapať na 
hrebeň, zvládol som to s asi 
piatimi prestávkami. Túto trasu 
poznám, každý rok 30. decembra 
sa uskutočňuje zimný výstup na 
Vtáčnik pod vedením veľmi 
milého človeka a priateľa Jozefa 
Franca a jeho brata. Minule to 
bol už 33. ročník. Chodíme z 
Radobice cez horu, potom po 
Hornoveskej doline, ďalej po 
strmáku na moju červenú až na 
Vtáčnik. Je to super akcia, zväčša 
zamestnancov ENO Zemianske 
Kostoľany a Klubu VHT – 
Prievidza (Vysokohorská 
turistika). Ja som to absolvoval 
asi šesťkrát. 
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Na hrebeni začína moje 
obnovovanie maľovaním 
pásových značiek smerom na 
Vtáčnik. O ďalšiu hodinu ma 
prekvapilo nové cyklistické 
značenie až na Vtáčnik do 
piateho pásma ochrany lesov. 
Postupne s maľovaním značiek 
sa dostávam k hranici 
Bystričianskej doliny. Pred tým 
prejdem nie menej zaujímavými 
miestami s názvami TIMov, 
napr.: Tatra, Plešina a konečne 
Rúbaný vrch. Ten už tvorí 
hrebeňovú hranicu našej 
nádhernej Bystričianskej doliny. 
Chodím tadiaľto už 21 rokov. 

Ideme ďalej k najkrajšej a 
výnimočnej Kláštorskej skale. 
Tento prírodný úkaz je možné 
odfotiť iba z jediného miesta v 
správnom uhle. Veľa ľudí sa ním 
nadchýna, tak ako ja. Zakaždým 
ma fascinuje, čo príroda dokáže 
a prekvapí ma nádhernými 
úkazmi a výhľadmi. Pohľad z 
najvyššej skaly smerom na 
Vtáčnik ponúka výhľad na tupší 
vrch vpravo a vľavo sa nachádza 
vrch nazývaný Zraz. My z 
Bystričian vidíme práve tento 
vrch nie samotný Vtáčnik. Ten 
vidieť až z cesty do Kamenca zo 
Zemianskych Kostolian. 

Šport a komunita v Bystričanoch
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Na tejto trase sa nachádzajú 
jediné vodopády v pohorí 
Vtáčnik. Nie je tam turistická 
značka, ale je to na mapách a 
odbočuje sa zo zelenej značky pri 
Partizánskej chate. Tak takto ja 
oddychujem po našich 
nádherných horách.

Domov sme došli po dvoch 
hodinách po chodníku na Siahy 
a potom po ceste cez Gepniarovú 
dolinu, Pánske lúky a letisko 
domov.

Verím že vás trošku inšpirujem 
na krásne výlety po našich 
krásnych horách.

Text a foto: Ján Ďurica
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Kultúra

v obci



           j prežitie tohtoročných

           veľkonočných sviatkov 
poznačila pandémia Covid-19. 
Žiadne cirkevné obrady, 
stretnutia, oblievačky, šibačky, či 
výslužky. Zabrániť šíreniu 
vírusu a nákazy je však 
podstatné a vyžaduje si svoje 
obete a disciplínu.



Boli sme veľmi radi, že Veľkú 
noc v našej obci spríjemnil 
veľkonočný zajac, ktorý k nám 
prihopkal vďaka práci našej 
kultúrnej komisie pod vedením 

poslaneckého kolegu Juraja 
Bartu. Hlavné zásluhy patria 
jeho dcérke Adriánke, členkám 
komisie – Soni Dudášovej, 
Marcele Bartovej, Andrei 
Radosovej, Jane Slukovej a 
hlavnej architektke a návrhárke 
Tatiane Štrbovej. Ďakujeme za 
spríjemnenie a krášlenie 
verejného priestoru. Veríme, že 
ste všetci veľkonočné sviatky 
prežili v pokoji a zdraví.
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Tak trochu iná 
Veľká noc

A
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Stavanie 
mája v 
čase 
pandémie

      keď sme všetci verili a pevne

      dúfali, že epidemiologická 
situácia nám dovolí 
zorganizovať tradičné stavanie 
mája so všetkým, čo k tomu 
patrí, nestalo sa tak. 
Samozrejmosťou pre nás je 
rešpektovanie nariadení a 
obmedzení, preto sa tento rok 
konalo stavanie mája bez 
divákov a kultúrneho programu. 

Smutnejšia a ponurejšia 
atmosféra našich chlapcov však 
nedokázala odradiť. Máj ako 
symbol zdravia a vitality pre 
všetky bystričianske ženy 
postavili aj tento rok. Veríme, že 
ten budúci si ho užijeme 
spoločne aj s občerstvením a 
tanečnou zábavou. 
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           ňa 29. júna kresťania slávia

           sviatok dvoch 
najvýznamnejších apoštolov –  
sv. Petra a Pavla. V tento deň 
sme sa v našej obci rozlúčili s 
našim dôstojným pánom 
farárom Milošom Jakubičkom. 
Pôsobil v našej farnosti 
úctyhodných 30 rokov. 
„Ďakujem Vám v mene každého, 
s kým ste prehodili slovo, koho 
ste povzbudil, komu ste poradili,

či koho ste upozornili. Ste 
človek, z ktorého vyžaruje pokoj 
a láska. Ďakujem Vám za 
otvorenie Vášho srdca pre nás, 
veriacich našej farnosti, za 
všetko dobré, čo ste vykonali, 
hmotné i duchovné.“ Povedal v 
rozlúčkovom príhovore náš 
starosta Filip Lukáč. Do ďalšieho 
pôsobenia a života na 
zaslúženom dôchodku želáme v 
mene obce Bystričany pánovi 

Nový kňaz v 
Bystričanoch

D
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farárovi veľa zdravia, 
porozumenia a Božského 
požehnania. Veríme, že sa bude 
rád vracať späť do našej obce, 
medzi svojich priateľov a 
blízkych, pretože tu bude vždy 
vítaný.



Po dlhoročnom pôsobení vo 
farnosti v Jastrabej do našej obce 
prichádza nový pán farár Ondrej 
Spišiak. Toho taktiež v našej obci 
privítal starosta spoločne s 
dekanom Mons. ThLic. 
Vladimírom Farkašom. 

„Po dlhých rokoch prichádzate k 
nám veriacim, ako náš nový pán 
farár, náš duchovný otec. My 
veriaci veľmi túžime po tom, aby 
ste v našej farnosti rozsvecovali 
v našich srdciach svetlo viery, 
aby ste boli zdrojom nábožnosti, 
solidarity a vzájomnej 
spolupatričnosti.“ Dodal 
starosta. Novému pánovi 
farárovi želáme všetko dobré a 
dúfame, že sa u nás bude cítiť 
ako doma.
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           ážení občania.

           Dovoľte nám, aby sme vás 
informovali o zmenách, ktoré 
nastali v našej farnosti. Dňa 
29.6.2021 sme sa po 30 rokoch 
pastoračnej služby rozlúčili s 
našim duchovným otcom Mgr. 
Milošom Jakubíčkom. Do úradu 
správcu farnosti bol 4.7.2021 
menovaný Mgr. Ondrej Spišiak, 
ktorý by sa vám rád predstavil.

Bratia a sestry.



Volám sa Ondrej Spišiak. 
Narodil som sa 1.1.1966 na 
dolnej Orave v horskej obci 
Chlebnice. Otec mi zomrel pred 
pár rokmi, matka Mária má 78 
rokov. Som najstarší zo 4 
súrodencov. Ku kňazskému 
stavu som sa dostal až v 25. 
rokoch. Predtým som o tom 
nikdy neuvažoval, ale Pán Boh 
áno, a doprial mi to. Ako 33 
ročný som bol vysvätený za 
kňaza spolu s vašim rodákom 
Mariánom Benkom 19.6.1999 v 
Martine. Pôsobil som v týchto 
miestach: Detva, Bojnice, Bacúch, 
Valaská pri Brezne, Handlová, 
Banská Hodruša, Jastrabá pri 
Kremnici. 

A dúfam, že posledným mojim 
pôsobiskom budú Bystričany. 
Hoci je to tu pre mňa ešte nové, 
obec je pekná s dobrými a 
priateľskými ľuďmi.



Vážení veriaci.

Chcel by som vás informovať, že 
na základe odporúčania 
biskupského úradu v Banskej 
Bystrici, novej farskej rady a 
stavebnej komisie obce sa 
rozhodlo zbúrať súčasnú faru z 
dôvodu nevyhovujúcich 
podmienok pre bývanie a na jej 
základoch postaviť novú. Radil 
som sa aj s bývalým pánom 
farárom. Keď uvidel projekt 
novej fary, povedal: „Zbúraj to a 
postav novú budovu.“



Chcem, aby nová farská budova 
slúžila na stretnutia rodičov s 
deťmi, na prípravy 1. svätého 
prijímania, na prípravy na 
sviatosť krstu, birmovania, 
manželstva, na duchovné 
stretnutia pre mladých, aby bola 
miestom, kde prídete navštíviť 
kňaza a povzbudiť sa navzájom 
na ceste k Bohu.



Verím, že si spoločnej nájdeme 
cestu k sebe. 

V
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Na záver by som sa rád 
poďakoval starostovi obce Mgr. 
Filipovi Lukáčovi za ochotu a 
ústretovosť pri vybavovaní 
povolení pre stavbu farskej 
budovy, novej farskej a 
ekonomickej rade, veriacim, 
ktorí upratujú kostol, zúčastňujú 
sa brigád pri farskej budove.

Veľmi pekne ďakujem i tým, 
ktorí svojimi príspevkami 
podporili projekt výstavby novej 
farskej budovy. 



Ďakujem vám všetkým za milé 
prijatie, za to, že nezabúdate na 
mňa vo svojich modlitbách. 

Som pre vás nový človek, kňaz, 
ktorí má svoje dobré vlastnosti, 
ale aj chyby ako každý z vás.

Mnohých z vás nepoznám, ale 
mám radosť z toho, že je tu veľa 
ľudí, ktorí milujú nebeského 
Otca, Ježiša Krista, že aj rodičia s 
deťmi navštevujú Boží chrám. 

Verím, že budeme spolu 
požehnaním pre cirkev i napriek 
radostiam a bolestiam, ktoré sú 
súčasťou každého spoločenstva 
ľudí.



Ondrej Spišiak, kňaz

Farská rada
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Jarná výzdoba 
ku Dňu matiek

           ruhá májová nedeľa je už

           tradične venovaná 
najdrahším osobám v našich 
životoch – mamám. Myšlienka 
medzinárodného slávenia tohto 
sviatku vznikla v roku 1907 na 
počesť bojovníčky za práva 
matiek Anny Reeves Jarvisovej. 
Prvé verejné oslavy sa konali o 
rok neskôr. V roku 1914 vyhlásil 
vtedajší prezident Spojených 
štátov amerických Woodrow 
Wilson prvú oficiálnu oslavu 
dňa matiek. Konala sa druhú 
májovú nedeľu a tento termín si 
zachovala dodnes. 

V našej obci Deň matiek 
oslavujeme každoročne. No ako 
to už v roku 2021 býva, oslavy 
prekazila pandémia. Preto nás 
veľmi potešilo, keď naša 
kultúrna komisia tematicky 
vyšperkovala jarnú výzdobu 
hlavného námestia a potešila tak 
oko nielen všetkých mamičiek, 
ale i ostatných obyvateľov obce. 
Ďakujeme našim mamám za 
všetko.
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          ohtoročná púť sv. Anny v

          Chalmovej sa konala počas 
24. až 25. júla 2021 v Chalmovej. 
Po prvýkrát bol pripravený 
programom počas celého 
víkendu. V sobotu 24. júla sa vo 
vonkajšom amfiteátri pri Kostole 
svätej Anny uskutočnil koncert 
skupiny Kapucíni. V nedeľu 25. 
júla nás čakala tradičná katolícka 
púť pri príležitosti sviatku 
svätých Joachima a Anny. 

Sprievodným podujatím počas 
celého víkendu bol malý 
remeselnícky trh. Návštevníci si 
mohli zakúpiť napríklad ručne 
zhotovenú bižutériu, šperky, 
krížiky, drevené ozdoby, 
prírodné vône, prírodné mydlá a 
šampóny, ale aj medovníčky, 
bylinné sirupy, džemy, či 
produkty z farmárskeho dvora.
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Púť na sviatok

sv. Anny



Letné slávnosti 
na Vieske 2021 

         o minuloročnej absencii

         letných slávností na Vieske 
sme o to srdečnejšie privítali tie 
tohtoročné. Konali sa 31. júla 
2021 na našej "Kocke" na Vieske. 
Slávnosti boli spojené s 
otvorením zrekonštruovaného 
námestia "Kocka", o ktorom 

informujeme v samostatnom 
príspevku v kapitole “Projekty a 
stavby”. Počas slávností sme 
hrali futbal, deti si opekali a na 
osvieženie bolo pripravené 
pivko a kofola. 
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Foto: Braňo Obžera, ABO Photography

Foto: Braňo Obžera, ABO Photography



Dni obce

Bystričany

2021

presunuli do areálu základnej 
školy, kde program pokračoval 
slávnostným odovzdávaním 
ocenení Bystričiansky 
štvorlístok.



Získali ho organizácie a 
jednotlivci, ktorí pre nás, našu 
obec a život v nej predstavujú 
skutočné šťastie. Viac o ocenení 
píšeme v samostatnom článku.



Pokračovali sme koncertom 
ľudovej hudby Poluvská muzika. 
Neskôr najväčšie svetové i 
slovenské hity zahrala kapela 
Sway Band a program ukončil 
diskotékou DJ Kajo. 

         očas hodového víkendu 13.

         až 14. augusta sme v našej 
obci organizovali ďalší ročník 
podujatia Dni obce Bystričany 
2021. Piatkový deň otvorilo 
Divadlo pri kolkárni z Handlovej 
s rozprávkou pre deti – 
Smiechtisko. Zaspievali nám 
členky našej speváckej skupiny 
Bystričianka a do večerných 
hodín nás bavil DJ Majo. 
Sobotný program sme zahájili 
slávnostným odhalením Sochy 
sv. Floriána – patróna hasičov 
pred hasičskou zbrojnicou. Tú na 
počesť našich hasičiek a hasičov 
vytvoril bystričiasky rezbár 
Michal Barta. Následne sme sa 

P
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Foto: Braňo Obžera, 
ABO Photography



88

pred, pomáhajú nám, inšpirujú 
ostatných... Tak ako samotný 
štvorlístok tvoria štyri lístky, aj 
ocenení boli štyria. Veríme, že 
tento rok na hodoch sme 
započali tradíciu a Bystričiansky 
štvorlístok budeme štyrom 
inšpiratívnym osobnostiam a 
kolektívom odovzdávať 
každoročne. Ocenenia špeciálne 
pre hodový slávnostný obrad 
navrhol a vytvoril akademický 
umelec, sklenár Peter Ďuriš. 

         očas tohtoročného

         podujatia Dni obce 
Bystričany sme premiérovo 
odovzdali ocenenia 
Bystričiansky štvorlístok. 
Slávnostné oceňovanie sa konalo 
v sobotu 14. augusta 2021.  
Štvorlístok – symbol šťastia, 
dostali organizácie a jednotlivci, 
ktorí pre nás a našu obec 
predstavujú skutočné šťastie. 
Šťastie v tom, že obecnú 
komunitu obohacujú, posúvajú 

P

Laureáti 
Bystričianskeho 
štvorlístka 2021 

Foto: ABO Photography

Ďakujeme všetkým, ktorí 
pomohli naše hody pripraviť a 
hosťom, ktorí zavítali a užili si 
spolu s nami skvelú atmosféru. 
Už teraz sa tešíme na ďalší 
ročník!
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1.	Dobrovoľný hasičský zbor 
obce Bystričany.

Ocenenie Bystričiansky 
štvorlístok bolo zboru udelené 
za ochranu životov a zdravia 
občanov, ich majetku pred 
požiarmi a inými živelnými 
pohromami. Ocenenie prevzal 
predseda dobrovoľného 
hasičského zboru Juraj Barta. 
Dobrovoľný hasičský zbor je 
neodmysliteľnou súčasťou obce 
Bystričany. Naši hasiči a hasičky 
pomáhajú všetkým obyvateľom 
obce, obecnej samospráve a 
pracujú pre dobro a prospech 
miestnej komunity.  

2.	Zabrániť šíreniu ochorenia 
Covid-19 sa štát počas najhorších 
mesiacov snažil aj pravidelným 
týždenným testovaním 
obyvateľstva. Laureáti 
Bystričianskeho štvorlístka 
tvorili testovacie kolektívy, ktoré 
víkend čo víkend testovali 
občanov a občianky našej obce. 
Lekárov a zdravotníkov si 
nesmierne vážime a sme radi, že 
v našej obci máme týchto ľudí. 
Ľudí, ktorí sa dennodenne 
snažia pomôcť svojmu okoliu a 
zachraňujú životy. Za prínos v 
oblasti zdravotníctva, ochrany 
životov a zdravia občanov si 
ocenenia Bystričiansky 
štvorlístok prevzali: Anna 
Bajzíková, MUDr. Martina 
Lehotkaiová, Dana 
Lehotkaiová, MUDr. Slavomíra 
Kalafutová, Mgr. Radomíra 
Bulík Valterová, Šimon Makva, 
Mgr. Eva Plachá, MDDr. Maroš 
Kalafut, Tímea Lehotkaiová, 
Mgr. Marcela Ďuricová, Ľubica 
Ďuricová, Mgr. Lucia Pösová, 
MUDr. Zdenka Poliaková.
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3.	Ocenenie Bystričiansky 
štvorlístok bolo udelené aj Ing. 
Štefanovi Zámiškovi za 
celoživotný prínos v oblasti 
kultúry, dobrovoľníckej činnosti 
a mieru. Svojím životným 
príbehom a nezlomnými 
postojmi je pre nás všetkých 
človekom hodným nasledovania. 
Počas celého obdobia 
komunizmu bol diskriminovaný 
pre svoju aktívnu kresťanskú 
činnosť a postoje. Napriek tomu 
neohol chrbát a svoju vieru a 
postoje nikdy nezaprel. 

4.	Bystričiansky štvorlístok si 
prevzala aj Jednota Dôchodcov 
Slovenska – Organizácia 
Bystričany pri príležitosti 20. 
výročia založenia organizácie. 
Ocenenie bystričianskym 
dôchodcom bolo udelené za 
angažovanosť v oblasti kultúry, 
dobrovoľníckej činnosti a v 
oblasti spoločného záujmu v obci 
Bystričany. Cenu prevzala 
predsedníčka organizácie Anna 
Iliašová.
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Fotogaléria laureátov 
Bystričianskeho 
štvorlístka 2021 

         rinášame vám fotogalériu

         laureátov Bystričianskeho 
štvortlístka 2021 z dielne ABO 
Photography.

P

93 Kultúra v obci

Dobrovoľný hasičský zbor 
obce Bystričany

Predseda dobrovoľného 
hasičského zboru Juraj Barta

94

Tímea Lehotkaiová
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Dana Lehotkaiová

96

MUDr. Zdenka Poliaková
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Anna Bajzíková
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MUDr. Martina Lehotkaiová
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Ľubica Ďuricová

100

MUDr. Slavomíra Kalafutová



101 Kultúra v obci

MDDr. Maroš Kalafut

102

Mgr. Eva Plachá
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Mgr. Radomíra Bulík Valterová

104

Mgr. Marcela Ďuricová



105 Kultúra v obci

Ing. Štefan Zámiška

106

Jednota Dôchodcov Slovenska – Organizácií Bystričany 

Predsedníčka organizácie Anna Iliašová

Autor všetkých fotografií: ABO Photography
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Foto: Juraj Barta

Foto: ABO Photography

Foto: ABO Photography

Oslavy SNP 2021 
v Bystričanoch 

           sobotu 28. augusta 2021

           sme prežili deň plný 
priateľskej nálady, zábavy, 
hudby, spevu, ale i turistiky s 
výstupom na pohorie Vtáčnik. 
Ráno pred samotnou túrou sme 
pri miestnom kostole v 
Bystričanoch položili vence k 

pomníku padlých hrdinov a 
taktiež aj pri hroboch na Vieske. 
Výstup na Vtáčnik, ktorý sme 
zdolali za pomoci nášho DHZ, 
bol skvelým spestrením 
slávnostného dňa. Oddýchli sme 
si a pokochali sa krásou našej 
prírody. 

V
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Foto: Juraj Barta

109 Kultúra v obci

Po príchode späť do Bystričian, 
sme zamierili do areálu 
miestneho futbalového ihriska 
na malé občerstvenie, guláš, 
pivko alebo kolu. 

V sobotu večer sme na počesť 
výročia SNP v areáli TJ Dynamo 
Bystričany zapálili vatru. 

Pripravené bolo občerstvenie a 
hudobný program – koncert 
country skupiny Ontário z 
Topoľčian. Po nich nasledovala 
diskotéka, o ktorú sa postaral DJ 
Majo.
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Seniori

v Bystričanoch



Seniori oslávili 20 
rokov fungovania

113

         ri príležitosti 20. výročia

         Jednoty dôchodcov na 
Slovensku – základnej 
organizácie Bystričany si naši 
seniori našli v poštových 
schránkach špeciálny kalendár a 
tiež občasník vydaný k tomuto 
okrúhlemu jubileu. Vznik 
organizácie sa datuje ku dňu 25. 
február 2001. V publikácii sa 
dozviete niečo z histórie 
organizácie, z aktivít, ktoré 
seniori organizujú (Deň detí, 
Športové dni seniorov, 
autobusové zájazdy, Kreslo pre 
hosťa, Mikulášske posedenie...) a 
nechýbajú ani fotografie. Za viac 
než 20 ročné obdobie stihli naši 
aktívni seniori toho skutočne 
veľa. 

Ich zápal pre vec, radosť z 
vykonanej práce a nezištná 
pomoc sa stali neoddeliteľnou a 
nenahraditeľnou súčasťou 
kultúrneho, športového a 
spoločenského života v našej 
komunite.



V mene samosprávy, jej 
obyvateľov a návštevníkom im 
za to úprimne ďakujeme a do 
ďalšieho pôsobenia prajeme veľa 
síl i odhodlania. 

Občasník taktiež obsahuje aj 
históriu Speváckej skupiny 
Bystričianka, ktorá pôsobí pri 
ZO JDS od roku 2006. V júni 
tohto roku oslávila 15 rokov 
svojej existencie. 

P
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Všetkým členkám prajeme pevné 
zdravie, dobrý hlas a tešíme sa 
na ich ďalšie kultúrne 
vystúpenia. Mapovať dve 
desaťročia aktívnej činnosti 
zaiste nie je ľahké, no našim 
seniorom sa to podarilo. 

Viac než 30 stranovú podrobnú 
publikáciu ich činnosti, aktivít a 
podujatí nájdete aj online na 
bit.ly/senioriBYS.
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Seniori v 
Oponiciach a Nitre 

          ačiatkom leta vďaka

          uvoľneniu pandemických 
opatrení mohla časť našich 
seniorov absolvovať poznávací 
zájazd do knižnice Aponiovcov z 
Oponíc. Známa je ako najkrajšia 
interiérová knižnica na 
Slovensku. Taktiež navštívili 
unikátne zachovalý hradný 
komplex v Nitre, Nitriansky 
hrad. Seniori pozvali medzi seba 
aj starostu Filipa Lukáča, ktorý 
pozvanie s radosťou prijal.    

„Ďakujem našim seniorom za 
pozvanie a predsedníčke pani 
Anne Iliašovej za výbornú 
organizáciu. V tejto spoločnosti 
som nesmierne rád, vždy sa tu 
stretávam s ľudským prístupom 
a príjemnou atmosférou.“ Dodal 
na záver poznávacieho výletu 
starosta.
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Základná škola 
s materskou 
školou

v Bystričanoch



           septembri 2020 sme

           hľadeli do nového 
školského roka s nádejou, 
obavami a najmä s očakávaním, 
do akej miery bude bežný 
školský život opäť podliehať 
protipandemickým opatreniam. 
Od 26. októbra 2020 bolo na 
celom Slovensku prerušené 
prezenčné vyučovanie pre 

žiakov 5.—9. ročníka, ktorí sa 
vzdelávali dištančnou formou, 
žiaci 1.—4. ročníka pokračovali 
vo vzdelávaní v škole za 
dodržiavania sprísnených 
opatrení. Ani predĺžené 
vianočné prázdniny nepriniesli 
zlepšenie, práve naopak, na 
dištančnú formu vzdelávania 
museli prejsť všetci žiaci 

Základná škola 
v školskom 
roku 2020/2021

V
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Deti pri riešení 
úloh na rozvoj 
finančnej 
gramotnosti.
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základnej školy.  Toto obdobie sa 
skončilo 22. februára 2021, keď  
do školských lavíc opäť zasadli 
len žiaci 1.—4. ročníka, a 
výnimku dostali aj starší, 
ktorých rodičia pracovali v 
zamestnaniach neumožňujúcich 
prácu z domu, alebo nemali 
technické možnosti dištančného 
vzdelávania. Takto chodilo do 
školy niekoľko žiakov 5.—7. 
triedy, ktorí sa online formou 
vzdelávali zo školy s podporou 
asistentov. Návrat do škôl bol 
postupný, od 19. apríla 2021 
pokračovali v prezenčnom 
vzdelávaní len žiaci 8. a 9. 
ročníka a o týždeň neskôr 26. 
apríla 2021 sa už zaplnili všetky 
triedy. Počas dištančného 
vzdelávania sme pracovali 
osvedčenými metódami offline  
aj online vzdelávania, pri ktorom 
sme využívali komunikačnú 
webovú platformu Zoom. Ani po 
návrate všetkých ročníkov sa 
však vyučovanie neobnovilo 
podľa pôvodného rozvrhu z 
dôvodu protipandemických 
opatrení. V prvých dňoch po 
návrate žiakov sme sa venovali 
aj triednickým aktivitám a 
socializácii žiakov. Počas celého 
roka nepracovali žiadne 

záujmové útvary, telesná a 
hudobná výchova mala 
obmedzený režim.  V máji a v 
júni sa nekonali žiadne spoločné 
akcie, školské výlety a pod., 
všetko úsilie sme venovali 
riadnemu ukončeniu školy 
vrátane intenzívneho 
opakovania učiva.



V školskom roku navštevovalo 
základnú školu spolu 118 
žiakov, pričom 11 detí sa 
vzdelávalo v zahraničí. 
Pedagogických zamestnancov 
bolo 17 vrátane špeciálnej 
pedagogičky a troch asistentiek, 
ktoré tvorili inkluzívny tím pre 
prácu so žiakmi vyžadujúcimi 
špeciálne výchovné a 
vzdelávacie potreby. Deväť 
nepedagogických zamestnancov 
pracovalo v školskej kuchyni, v 
ekonomickom úseku a pri 
údržbe budovy. Pokračovalo aj 
umelecké vzdelávanie našich 
žiakov v dvoch elokovaných 
pracoviskách súkromných 
umeleckých škôl – SZUŠ 
Prievidza a SZUŠ Ars Academy 
Veľké Uherce, ktoré poskytovali 
vzdelávanie v hudobnom a 
výtvarnom odbore.  
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Športové činnosti v školskom klube boli možné len v 
obmedzenom režime.

Niekoľko vydarených akcií zažili 
deti v školskej knižnici, ktorá 
pred nimi ani v čase pandémie 
úplne nezavrela dvere, a zapojili 
sa opäť do podujatia Záložka do 
knihy spája školy. 



V školskom klube detí bola práca 
sťažená opatrením 
zamedzujúcim stretávaniu sa 
detí z rôznych skupín. Napriek 
tomu klubári nezaháľali a pani 
vychovávateľky pripravili pre 
nich hry, súťaže a aktivity, pri 
ktorých sa venovali poznávaniu 
a ochrane prírody, hrám aj 
príprave na vyučovanie. 

Po minuloročnom výpadku sa 
na pandemický školský rok 
pripravili aj organizátori 
školských súťaží a 
vedomostných olympiád, ktoré 
sa konali online vo všetkých 
kolách. Príprava na tieto súťaže 
bola pre žiakov aj pedagógov 
veľmi náročná, pretože nám 
chýbalo klasické vyučovanie, ale 
napriek tomu sme sa zapojili 
takmer do všetkých olympiád a 
súťaží. Nepoľavili sme v práci s 
talentovanými žiakmi a tí nám 
urobili radosť a dobré meno 
škole vo viacerých súťažiach:
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Novinkou v živote našej školy je 
účasť v medzinárodnom 
európskom programe Erasmus+ 
naplánovaného na obdobie od 
septembra 2020 do augusta 2022. 
V projekte začalo pracovať šesť 
škôl: z Rumunska, ktoré je 
koordinátorskou krajinou, 
Severného Macedónska, 

Žiaci spoznávali partnerské 
krajiny programu Erasmus+ 
prostredníctvom Európskeho 
dňa jazykov.

Českej republiky, Portugalska, 
Turecka a Slovenska. Turecká 
partnerská škola sa v priebehu 
roka 2021 z projektu odhlásila. 
Riešenou témou je šikanovanie a 
kyberšikanovanie medzi bežnou 
detskou populáciou aj 
hendikepovanými deťmi. Jednou 
z hlavných aktivít programu sú 
spoločné kempy žiakov všetkých 
zúčastnených škôl na Slovensku 
a v Portugalsku.



Výchovno-vzdelávací proces 
pokračoval s drobnými 
úpravami školského 
vzdelávacieho programu, ktoré 
si vyžiadal dištančný spôsob 
vzdelávania. Všetky aktivity 
prebiehali podľa aktuálne 
platných podmienok a 
nariadených opatrení. Snažili 
sme sa zachovať všetky akcie a 
udalosti bežného školského roka, 
pri ktorých však bolo 
obmedzené stretávanie sa 
žiakov. Uskutočnili sme v 
jednotlivých triedach rôzne 
aktivity ku Dňu eura, obľúbenú 
hru k Európskemu dňu jazykov, 
vybrané športové súťaže a 
aktivity v rámci Týždňa športu a 
Dňa srdca. 

Základná škola s materskou školou v Bystričanoch 



Biologická olympiáda – okresné 
kolo: Ema Šteinerová (7. tr.) 4. 
miesto, Ema Mazánová (7. tr.) 16. 
miesto, Adam Barta (8. tr.) 7. 
miesto, Adam Vrbovský (9. tr.) 3. 
miesto.



Geografická olympiáda – 
okresné kolo: Ema Šteinerová (7. 
tr.) 20. miesto. Lukáš 
Zahoranský (9. tr.) 2. – 3. miesto, 
postup do krajského kola.



Chemická olympiáda – okresné 
kolo: Lukáš Zahoranský (9. tr.) 5. 
miesto, Filip Išky (9. tr.) 8. 
miesto.



Fyzikálna olympiáda – okresné 
kolo: Filip Išky (9. tr.) 1. miesto, 
postup do krajského kola: 2. 
miesto.

Nezaháľali sme ani pri 
skrášľovaní priestorov v škole a 
v areáli. Vďaka príspevku 
rodičovského združenia sme 
mohli novými pohovkami 
spríjemniť pobyt detí v školskom 
klube. Pokračovali sme vo 
vybavení tried školským 
nábytkom a interaktívnymi 
tabuľami a v spoločných 
priestoroch sme vytvorili zónu 
pre návštevníkov. Začali sme s 
prípravou relaxačného nábytku 
do altánku a na chodby školy 
vytvoreného z drevených paliet, 
ktorý sme pre školu získali ako 
sponzorský dar. Dokončili sme 
projekt Záhrada plná chutí 
výsadbou ovocných stromov a 
krov, na jar sme do vyvýšených 
záhonov už vysadili zeleninu a 
prvé plody nám priniesli kry 
zemolezov, moruša i orech.



PaedDr. Ivana Plachá, PhD.

Tvorivé aktivity v 
školskom klube.
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Informatická olympiáda – 
úspešní riešitelia vo svojich 
kategóriách: Stela Gonová (2. tr.), 
Michelle Dobrovodská (3. tr.), 
Michal Ďuriš, Zoja Dadová, 
Mária Gálusová (všetci 4. tr.), 
Jakub Hruboš, Nela Bartová, 
Dominika Fandlyová (všetci 5. 
tr.), Adriana Bartová, Lukáš 
Škoda (obaja 7. tr.), Adam Barta, 
Martin Kiripolský (obaja 8. tr.), 
Sofia Gonová, Lukáš 
Zahoranský, Filip Išky (všetci 9. 
tr.).



Technická olympiáda – okresné 
kolo: Filip Išky a Lukáš 
Zahoranský (tím, 9. tr.), 4. 
miesto, Ema Šteinerová (7. tr.) 7. 
miesto.



Olympiáda v slovenskom 
jazyku – okresné kolo: Lukáš 
Zahoranský (9. tr.) 6. – 8. 
miesto.



Olympiáda v anglickom jazyku 
– okresné kolo: Lukáš 
Zahoranský (9. tr.) 3. miesto, 
Ema Šteinerová (7. miesto) 14. 
miesto.

Matematická olympiáda – 
okresné kolo: úspešní riešitelia 
Jakub Hruboš (5. tr.) 11. miesto, 
Nela Bartová (5. tr.) 16. miesto, 
Adriana Bartová (7. tr.) 5. miesto, 
Adam Barta (8. tr.) 5. miesto. 
Lukáš Zahoranský (9. tr.) 3. 
miesto a Filip Išky (9. tr.) 8. 
miesto, obaja postúpili do 
krajského kola súťaže.



Matematický klokan – úspešní 
riešitelia: Michaela Bohušová (3. 
tr.), Viktória Ferejová, Zoja 
Dadová, Lucia Mištinová, Laura 
Radosová (všetky 4. tr.), Adriana 
Bartová (7. tr.), Samuel Barta, 
Martin Kiripolský (obaja 8. tr.), 
Filip Išky (9. tr.).



Pytagoriáda – okresné kolo, 
úspešní riešitelia: Zoja Dadová, 
Mária Gálusová, Laura 
Radosová, Lucia Mištinová, 
Sabína Bartová, Marco Vrbovský 
(všetci 4. tr.), Nela Bartová, 
Jakub Hruboš (obaja 5. tr.). Ema 
Mazánová (7. tr.), Samuel Barta 
(8. tr.).



Dejepisná olympiáda – okresné 
kolo: Adriana Bartová (7. tr.) 4. 
miesto.



Projekty a 
stavby
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Obnova parku

na Vŕškoch

         šte v roku 2019 sme vás

         informovali, že naša 
samospráva plánuje v lokalite 
parku na Vŕškoch realizovať 
hneď dva zelené projekty. V 
tomto kontexte sme požiadali o 
finančnú dotáciu na 
zadržiavanie dažďovej vody v 
celkovej hodnote viac ako 150 
000 eur.



Zároveň sme v spolupráci so 
záhradnými architektmi z 
ateliéru RUDBECKIA 
vypracovali projekt kompletnej 
revitalizácie miestneho parku. 

Ten, tak ako mnohé ďalšie 
obnovy verejných priestranstiev 
a zelene, financujeme z rozpočtu 
obce, čiže z našich spoločných 
peňazí. Nakoľko ide o špecifickú 
lokalitu s už existujúcou 
zástavbou, na ktorú v 
posledných rokoch nadväzuje a 
v ďalších aj bude nadväzovať 
nová výstavba, oslovili sme 
viacerých fundovaných 
odborníkov, záhradníkov aj 
architektov. Zadanie a cieľ bol 
jasný – zachovanie a komplexná 
funkčná obnova zeleného parku 
na Vŕškoch.

E
Vizualizácia: RUDBEKCIA
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Práve z tohto dôvodu starosta 
Filip Lukáč navrhol a obecné 
zastupiteľstvo jednohlasne 
schválilo zmenu na 
verejnoprospešnú stavbu v 
územnom pláne obce Bystričany. 
Touto zmenou sme lokalitu 
parku na Vŕškoch konečne 
premenili zo stavebných 
pozemkov na verejný priestor, 
čiže park sa stal parkom aj 
oficiálne na papieri a už v ňom 
nie je možné stavať.



Na fotografiách môžete vidieť 
začiatok prác na obnove parku 
na Vŕškoch. Práce budú trvať 
približne tri roky. Možno si 
poviete, že je to dlhá doba. No 
verte nám, bude to stať za to! 
Malú ochutnávku budúcej 
podoby môžete vidieť na 
priloženej vizualizácii. V danej 
lokalite sa aktuálne nachádza 

180 stromov, 17 skupín krov a 
rozsiahly trávnik. Ako je už u 
nás zvykom, aj pri tomto 
projekte platí, že každý jeden 
zdravý a vhodne zasadený 
strom, či ker zostane rásť na 
mieste. Tie, ktoré bude nutné 
odstrániť, samozrejme 
nahradíme novou a vhodnejšou 
zeleňou. Aby sa nám však 
podarilo premeniť túto dôležitú 
lokalitu v tesnej blízkosti našej 
materskej školy na naozaj 
zelenú, budeme potrebovať vašu 
pomoc a spoluprácu. Aj preto už 
niekoľko mesiacov avizujeme, že 
parkovanie vozidiel v parku na 
Vŕškoch bude zregulované 
podľa nového dopravného 
pasportu obce Bystričany, 
pretože na jeho okraji pribudne 
nová výsadba, lavičky, chodník a 
v neposlednom rade i dažďový 
rigol.



Tiež upozorňujeme, že počas 
prác na obnove parku môžu 
vznikať krátkodobé dopravné 
obmedzenia. Vopred sa všetkým 
dotknutým obyvateľom a 
obyvateľkám ospravedlňujeme 
za prípadné komplikácie 
spôsobené touto situáciou. 
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Foto: Braňo Obžera, ABO Photography

Obec začala 
budovať 
kanalizáciu

         šte v roku 2018 sa našej obci

         podarilo získať dotačné 
finančné prostriedky na 
výstavbu kanalizácie, ktorá v 
obci chýbala. Projekt 
spolufinancujeme z vlastných 
zdrojov, ktoré kvôli mohutnosti 
celého projektu kryjeme aj 
bankovým úverom. 

Investícia je objemom peňazí a 
rozsahom prác najväčšia v 
histórii Bystričian. Prinesie šesť 
kilometrov novej kanalizačnej 
siete a zrekonštruovanú čističku 
odpadových vôd. 

E
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Foto: Naše cestné komunikácie sú v katastrofálnom stave - žiadne 

lôžko a asfalty o hrúbke niekoľko centimetrov, Ocú Bystričany

131 Projekty a stavby

Foto: Výstavba prebieha aj na čističke odpadových vôd, Ocú Bystričany



Celkové náklady projektu by 
mali dosiahnuť 3 104 602,12 eur s 
DPH, pričom práve DPH musí 
obec zaplatiť z vlastného vrecka. 
Najmä z tohto dôvodu muselo 
vedenie požiadať o bankový 
úver vo výške 670 000 eur, ktorý 
budeme splácať najbližších 20 
rokov. Vybudovaním  
kanalizácie sa výrazne zlepší 
životná úroveň nášho bývania, 
kvalita životného prostredia a v 
neposlednom rade stúpnu na 
finančnej hodnote aj naše 
nehnuteľnosti.



Dňa 13. mája 2021 sme 
stavenisko projektu „Verejná 
kanalizácia a ČOV v obci 
Bystričany“ odovzdali 
staviteľovi, spoločnosti Combin 
Banská Štiavnica. Spoločne s 
kanalizáciou budujeme aj 
optickú sieť a budeme ralizovať 
aj kompletnú rekonštrukciu 
vodovodu na ulici Dlhej (1,8 
km). S rekonštrukciou sú však 
spojené aj obmedzenia: 
kompostovisko a priestor pre 
zvoz biologicky rozložiteľného 
odpadu bude uzavreté po dobu 

18 mesiacov, samozrejme sme 
zabezpečili náhradné miesta. 



„Vybudovanie obecnej 
kanalizácie je pre nás absolútna 
priorita a tento projekt je 
prvoradý. Treba si však 
uvedomiť, že naše cesty sú vo 
veľmi zlom stave. Pod asfaltom 
neexistuje žiadne lôžko, cesty sú 
de facto položené len na zemine 
a navážkach. Obec musí 
postupne hľadať finančné 
prostriedky na asfaltovanie 
týchto komunikácii. Preto sme 
nútení odsunúť iné pripravované 
projekty, ako napríklad 
chodníky či dlho pripravovaný 
atletický areál, ktorý sme chceli 
vybudovať už v roku 2022. Cesty 
sú však v budúcnosti priorita 
číslo jeden.“ Skonštatoval 
starosta obce Filip Lukáč. 



Veľmi pekne ďakujeme za vašu 
trpezlivosť a rešpektovanie 
všetkých obmedzení, ktoré so 
sebou budovanie kanalizácie 
prináša. 
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Zadržiavanie 
dažďovej vody 
dostalo zelenú

Foto: IPP Partner s.r.o., Rudbeckia s.r.o.

Foto: IPP Partner s.r.o., Rudbeckia s.r.o.

         me veľmi radi, že počas leta

         pristálo v našej 
elektronickej schránke 
rozhodnutie od Ministerstva 
životného prostredia Slovenskej 
republiky o schválení projektu 
„Zadržiavanie dažďovej vody v 
obci Bystričany“ v celkovej 
hodnote 213 845,35 EUR. Pre 
obyvateľov Bystričian to 
znamená, že v najbližších 
mesiacoch sa priestor okolo 

nájomných bytových domov a 
pošty zmení na nepoznanie.



Najdôležitejšie však je to, že 
zachytená dažďová voda ostane 
tam, kde spadla a celý projekt 
bude mať pozitívny vplyv na 
okolité prostredie.



Ďakujeme a tešíme sa.



OÚ Bystričany
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Rekonštrukcia 
cesty a chodníka 
pred obecným 
úradom 

N            a rekonštrukciu mosta a 

            chodníka na ulici Mirka 
Nešpora z roku 2019 nadviazal 
projekt „Spevnené plochy v obci 
Bystričany – Cesta a chodník 
pred obecným úradom" v 
celkovej sume 68 841,62 EUR s 
DPH. Cestu a chodník sa nám 
poradilo po dlhých desaťročiach 
vysporiadať, a tak 

sme sa v druhej polovici júla 
tohto roka mohli pustiť do ďalšej 
fázy rekonštrukcie. Práce trvali 
približne osem týždňov, 
ďakujeme za vašu trpezlivosť a 
rešpektovanie dočasných 
obmedzení. 



OÚ Bystričany

Foto: IPP Partner s.r.o., Rudbeckia s.r.o.
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Foto: Braňo Obžera, ABO Photography

Foto: Braňo Obžera, ABO Photography
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Foto: Braňo Obžera, ABO Photography

Foto: Braňo Obžera, ABO Photography
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Otvorenie 
zrekonštruovaného 
námestia na Vieske

           piatok 31. júla 2021 sme

           slávnostne otvorili 
zrekonštruované námestie na 
Vieske, ktoré všetci nazývame 
familiárne "Kocka". Sme 
presvedčení, že sme ľuďom 
ukázali cestu ako sa zanedbaný 
verejný priestor vie premeniť na 
miesto, kde chceme žiť a tráviť 
čas so svojimi blízkymi a 
priateľmi. Priestor, kde budú 
chcieť žiť naše deti, prostredie

ktoré si zapamätajú a bude ich 
formovať v budúcnosti.
Prostredníctvom relatívne malej 
plochy vnášame do tejto časti 
obce prvok – miesto 
spoločenského stretávania sa 
obyvateľov. Aj preto sme 
nezostali len pri rekonštrukcii 
námestia, ako sa pôvodne 
uvažovalo na začiatku, ale skĺbili 
sme prvky drobnej architektúry 
s plochami parkovej zelene,

V

Foto: Braňo Obžera, 
ABO Photography
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s automatickým zavlažovaním, 
detským ihriskom, chodníkmi, 
parkoviskom, rekonštrukciou 
plochy. Dobudovali sme tak dlho 
očakávaný altánok a tým sa 
vytvoril krásny multifunkčný 
priestor.



Celková cena revitalizácie bola:

Obec Bystričany 67 881,84 eur

OZ Capina 5 000,00 eur

SPOLU 72 881,84 eur

Sme presvedčení, že sú to 
najlepšie investované peniaze, 
pretože investujeme do našej 
budúcnosti, do nášho prostredia, 
ktoré formuje budúce generácie. 
Dúfame, že sa vám táto 
revitalizácia páči a už teraz sa 
môžete tešiť na ďalšie 
rekonštrukcie, ktoré 
pripravujeme v ostatných 
častiach obce.
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Rekonštrukcia 
cestnej 
komunikácie na 
ulici Hlbokej

            ňa 27. júla 2021 sa začala

            rekonštrukcia cestnej 
komunikácie na ulici Hlbokej. 
Počas niekoľkých dní sme 
opravili prepadnuté kanalizačné 
šachty, nájazdy, vsakovacie 
mreže na odvod povrchových 
dažďových vôd a poškodenú 
dlažbu. 

Vzhľadom na úplne uzatvorenú 
cestnú komunikáciu na ulici 
Mirka Nešpora práce boli 
organizované striedavo, aby 
nebola obmedzená priechodnosť 
tejto ulice. Ďakujeme za vašu 
trpezlivosť.
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Nové obecné 
nájomné byty sú v 
príprave

Naša obec má vo svojom 
vlastníctve mnoho budov, ktoré 
sú v zlom technickom stave, 
preto je nutné s týmito objektmi 
niečo robiť. Pripravili sme 
pilotný projekt, ktorý sa bude 
realizovať na ulici Dlhej, oproti 
kultúrnemu domu, na mieste, 
kde aktuálne stojí Pamätná izba 
obce Bystričany. Našim 
zámerom je vybudovať na 

pozemku dvojpodlažné bytové 
domy rodinného typu pre 
seniorov a mladé rodiny. Pôjde o 
domy, ktoré zapadajú do 
celkovej koncepcie daného 
územia a budú v súlade s 
územným plánom. Obyvatelia, 
ktorí bývajú v blízkosti sa teda 
nemusia báť, že im za plotom 
vyrastie niekoľkoposchodová 
bytovka. 

146

Ako vidíte na vizualizáciách, 
pôjde o osem jedno a 
dvojizbových bytov s malou 
záhradkou, parkovacími 
miestami a samozrejme so 
zeleňou. Projekty máme 
pripravené, aktuálne prebieha 
územné a stavebné konanie.  

Pamätnú izbu presťahujeme na 
obecný úrad, kde bude plniť 
reprezentatívne účely a bude 
môcť byť denne navštevovaná. 
Budova, v ktorej aktuálne sídli, 
paradoxne v 90. rokoch slúžila 
ako nájomný byt. 
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Nové obecné 
nájomné byty 
môžu vzniknúť aj 
z budovy starej 
školy

Pripravili sme taktiež projekt, 
ktorý by sa mohol realizovať na 
ulici Dlhej, vedľa 
rímskokatolíckeho kostola v 
Bystričanoch. Stará škola je 
taktiež budova, ktorá potrebuje 
rekonštrukciu. Ide o nesmierne 
finančne náročné projekty, ktoré 
vie naša obec financovať len 
prostredníctvom grantov. Pri 
tejto budove prichádza do úvahy 
rekonštrukcia a prestavanie 
prostredníctvom štátneho fondu 
rozvoja bývania na byty alebo 
odstránenie budovy a vytvorenie 
zeleného nábrežia pri potoku. 

Projekt premeny na byty máme 
pripravený. Konzultujeme tento 
variant aj s odborníkmi na 
urbanizmus, či je daný zámer 
premeny na byty vhodný v tejto 
lokalite, alebo zvolíme variant 
odstránenia budovy a vznik 
zeleného priestoru a parku pri 
potoku a pred kostolom. K 
návrhu sa môžu vyjadriť aj 
občania a pripomienky je možné 
zasielať na emailovú adresu 
projekty@bystricany.sk, poštou 
alebo osobne do schránky 
obecného úradu do 31.12.2021. 
Ďakujeme za vaše názory.
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Fáza I.Pripravujeme 
projekt výstavby 
novej materskej 
škôlky v areáli ZŠ 
Bystričany
Dnes máme v obci problém s 
naplnením kapacity tried v 
základnej škole. Preto chceme do 
obce prilákať nových obyvateľov 
a ponúknuť im kvalitnú 
infraštruktúru už od ranného 
veku ich detí. Chceme v areáli 
základnej školy vybudovať 
novú, modernú škôlku, ktorá 
kapacitu aktuálnej škôlky zvýši o 
39 detí. Vzhľadom na veľkosť 
investície je projekt rozdelený na 
dve fázy. V prvej deťom 
ponúkne moderný výchovno-
vzdelávací proces, väčšie triedy a 
špeciálne učebne pre ich 
individuálny rozvoj.  

V druhej fáze by malo byť 
dostavané vrchné podlažie s 
bazénom, saunou a oddychovm 
priestorom. Týmto krokom 
zjednotíme naše vzdelávacie 
zariadenia do jedného areálu, 
zminimalizujeme náklady na 
rekonštrukcie v budúcnosti a 
uvoľníme areál terajšej materskej 
škôlky pre pripravovaný projekt 
výstavby zariadenia pre seriorov 
v centre našej obce. Veríme, že sa 
nám náš zámer podarí naplniť, 
aktuálne podávame žiadosť o 
nenávratný finančný príspevok 
na výstavbu novej materskej 
školy v areáli našej základnej 
školy.
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Fáza II.
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Rekonštrukcia 
základnej školy

Naša základná škola už 
úctyhodných 54 rokov poskytuje 
vzdelanie našim obyvateľom. 
Lavice v nej drali viaceré 
bystričianske generácie. V 
predchádzjúcich rokoch bol 
zrekonštruovaný obvodový plášť 
budovy školy - došlo k 
zatepleniu strechy, fasády a k 
výmene okien, čo výrazne 
pomohlo znížiť spotrebu na 
vykurovanie. Okrem 
rekonštrukcie toho, čo na 
povrchu vidíme, je nutné 

zmodernizovať aj to, čo 
nevidíme. O rekonštrukcii 
kotolne, rozvodov kúrenia, 
vody, elektriny a plynu sa hovorí 
vyše dvadsať rokov. Myslíme si, 
že je najvyšší čas pristúpiť aj k 
tomuto kroku. Zámerom obce je 
zrekonštruovať aj triedy a 
vzduchotechniku. Pracujeme na 
projekte a budeme podávať 
žiadosť o nenávratný finančný 
príspevok v celkom hodnote do 
1 000 000 eur. 
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tomuto projektu. Ide o 
kombináciu návrhov, ktoré 
rešpektujú projekt z minulosti a 
reflektujú súčasné požiadavky v 
tejto oblasti. Aj keď sa to možno 
nezdá, predpoklad zaplnenia 
hrobových miest na cintoríne v 
Bystričanoch je približne 15 
rokov. Preto chceme pripraviť 
nové hrobové miesta a 
vybudovať urnový háj na našom 
najväčšom citoríne. Cintorín 
chceme prispôsobiť aktuálnej 
dobe a reagovať tak aj na dopyt 
pozostalých, ktorí

uprednostňujú spaľovanie 
svojich drahých zosnulých pred 
klasickým ukladaním tiel do 
hrobov. Samozrejme pri 
modernizácii cintorína budeme 
rešpektovať návrh domu smútku 
a cintorína z roku 1987, je však 
nutné prispôsobiť ho aktuálnym 
potrebám. Cieľom projektu je 
vytvoriť jasný plán hrobových 
miest na voľnom priestranstve, 
nový urnový háj, nová výsadba 
zelene, nové chodníky a celkové 
zjednotenie existujúcich a 
novovybudovaných stavieb. 

Cintorín a

urnový háj – 
pripomienkovanie 
návrhu 

Projekt cintorína a domu smútku 
z roku 1987 z dielne Ing. Arch. L. 
Bánhegyiho a Akad. Arch. E. 
Bánhegyiovej patrí k 
mimoriadne nadčasovým 
stavbám v našej obci, preto je 

nutné pristupovať k 
rekonštrukcii tohto priestoru a 
objektov s mimoriadnym citom.

Preto sme sa aj teraz rozhodli 
ukázať verejnosti naše návrhy a 
vyvolať verejnú diskusiu k 

165 Projekty a stavby



168167 Projekty a stavby



170169 Projekty a stavby



172171 Projekty a stavby



174173 Projekty a stavby



176175 Projekty a stavby



178177 Projekty a stavby



180

Ďakujeme za všetky vaše názory 
a postrehy.



OÚ Bystričany 

179 Projekty a stavby

K vizualizácii pripájame aj 
voliteľný návrh altánku pred 
domom smútku.

Návrh je možné pripomienkovať 
do 1.3.2022. Vaše návrhy nám 
môžete doručiť na emailovú 
adresu projekty@bystricany.sk, 
do schránky umiestnenej na 
dverách obecného úradu alebo 
prostredníctvom pošty.



Komunita

v Bystričanoch



            a sociálnej sieti Facebook,

            okrem oficiálnej fanpage 
našej obce, nájdete aj oficiálnu 
súkromnú skupinu z názvom 
Život v Bystričanoch. Slúži na 
budovanie komunity, 
komunikáciu a zdieľanie 
podstatných informácií medzi 
vedením obce i obyvateľmi 
navzájom. Budeme radi, ak sa 

pridáte – stačí požiadať o 
členstvo a počkať, kým vašu 
žiadosť administrátor stránky 
potvrdí. Záleží nám na tom, aby 
sa ľudia v obci poznali, tvorili 
komunitu, ktorá si navzájom vie 
pomôcť, či poradiť. Ďakujeme, že 
tvoríte lepšie Bystričany.
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Život v 
Bystričanoch – 
pridajte sa
N

183 Komunita v Bystričanoch 184

Veselé kamene 
v Bystričanoch 

           šimli ste si v našej obci

           takzvané veselé kamene? 
O čo vlastne ide? Veselé kamene 
je názov hry, ktorá rozveselí 
každú prechádzku. V 
posledných rokoch sa rozšírila 
takmer do všetkých kútov sveta, 
nevynímajúc ani Slovensko. Na 
verejných priestranstvách 
zbystrite pozornosť, určite si 
všimnete ručne maľované 
kamienky s rôznymi veselými 
motívmi. Na čo vlastne slúžia? 
Ľudia ich maľujú a umiestňujú 
na viditeľných miestach len tak 
pre potešenie. Keď nejaký 
kamienok nájdete, môžete ho 
odfotiť a zazdieľať v 

facebookovej skupine s názvom 
Veselé kamene a následne 
premiestniť inam, aby ho našli 
iní ľudia. Na jednej strane 
kamienka ja vždy veselý 
obrázok. Na druhú autor napíše 
svoje PSČ, aby nálezca vedel, 
odkiaľ jeho kamienok pochádza. 
Necháte sa inšpirovať a pustíte 
sa do maľovania a hľadania 
kamienkov? Budeme radi, ak sa 
svojimi výtvormi a nálezmi 
pochválite aj v našej 
bystričianskej facebookovej 
skupine Život v Bystričanoch. 
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       keď by sme pri dámach 

       nemali hovoriť o veku, 
veríme, že nám naše kolegyne 
odpustia. Tento rok oslávili 
životné jubileá dve dlhoročné 
zamestnankyne obecného úradu. 
Pani Oľga Gromová, správkyňa 
obecných budov, oslávila 
jubileum 60 rokov. A pani Soňa 
Dudášová, referentka pre 
matriku, byty a evidenciu 
obyvateľov oslávila 50 rokov. 

“Obom dámam a našim drahým 
kolegyniam srdečne 
blahoželáme! Aj touto cestou im  
ďakujeme za ich každodennú 
obetavú prácu na obecnom 
úrade, aj vďaka ich činnosti obec 
funguje efektívne a môže 
prosperovať. Do ďalších rokov 
života im prajem hlavne veľa 
zdravia, spokojnosti, pracovných 
aj osobných úspechov.” doplnil 
starosta obce Filip Lukáč.
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Oslávenkyne na 
obecnom úrade
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Na poriadku nám 
záleží v každom 
veku
           oncom apríla a začiatkom

           mája tohto roka všetky 
generácie našich obyvateľov 
upratali verejné priestory v obci. 
Aj touto cestou im veľmi pekne 
ďakujeme. Je obdivuhodné, že 
majú chuť a ochotu venovať svoj 
voľný čas práve upratovaniu a 
kultivovaniu priestorov, ktoré 
patria nám všetkým. Obec 
Bystričany začala likvidovať a 
upratovať miesta “za dedinou”, 
ktoré po minulé desaťročia 
slúžili ako smetiská a miesta, 
kde obyvatelia vyhadzovali 
odpad. Naši aktívni seniori 
pomohli pripraviť Termálne 
kúpalisko Chalmová na letnú 
sezónu. Hrabali lístie a čistili 
areál. Aj vďaka ich práci sme 
počas pekných dní mohli 
relaxovať v čistých a upravených 
priestoroch kúpaliska. 

Mladí chalani, šiestaci našej 
základnej školy Michal Škoda a 
Marek Chudý počas prechádzky 
prírodou pozbierali odpad, ktorý 
po ceste našli. 



V obci Bystričany to boli taktiež 
Karol Drdul ml., Tomáš Barta, 
Katarína Gašparovičová a mnohí 
íní, za čo veľmi pekne ďakujeme. 
V Chalmovej vyzbierali starý 
odpad pri gaštanovej aleji a rieke 
Július Mocný, Lukáš Pažický, 
Ľuboš Škoda a ich priatelia.



V apríli tohto roka Klub turistov 
Slovenska - Prievidza (VHT) 
oslovil nášho starostu s 
výborným nápadom 
zorganizovať brigádu a vyčistiť 
miesta na ceste popod pohorie 
Ľubín od Oslian cez Čereňany až 
po kostol sv. Anny v Chalmovej. 

K
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Tento nápad podporili okrem 
Bystričian aj starostovia z 
Čerenian a Oslian. Počas tejto 
brigády sa vyzbieralo 25 metrov 
kubických odpadu. Ďakujeme 
pánom a dámam, ktorí nám 
pomohli upratať tento priestor:

Juraj Lorenčík, Peter Róža, 
Jaroslav Malina, Peter Radosa, 
Miroslav Ďurica, Ján Ďurica, 
František Radosa, Miroslav 
Mikula, Renáta Kováčiková, 
Darina Bajánová, Ivan Vrtiel a 
Ľuboš Žiško.

Žiaľ, stále sa nájdu ľudia, ktorým 
je zaťažko smeti vyhodiť do koša 
a radšej ich hodia na zem. O to 
viac poteší, keď sa nájdu aj 
obyvatelia, ktorým poriadok na 
verejných priestoroch nie je 
ľahostajný. 
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Životné 
prostredie

v obci



Nová kvetinová 
výzdoba v obci

            ovorí sa, že kvety sú viac

            menej ženská záležitosť. 
Náš starosti Filip Lukáč 
rozhodne nesúhlasí. Počas 
študentských čias strávil hodiny 
v skleníku a so svojimi starými 
rodičmi chodil na tržnicu a kvet 
je preňho oveľa viac ako 
obyčajná zeleň v kvetináči. Preto 
sa aj on aktívne zapojil do 
výberu rastlín a kvetov, ktoré 
túto jar zdobili verejné priestory 
našej obce. Spolu s kolegyňami z 
obecného úradu vsadili na 
lokálnych pestovateľov z okresu

Prievidza a druhý májový 
víkend pribudlo v obci približne 
1000 kusov nových kvetov. 
Pekná výzdoba a kultivovaný 
verejný priestor vie zlepšiť 
náladu, keď idete ráno do práce, 
do školy, do obchodu alebo sa 
len tak prejsť po obci na čerstvý 
vzduch. Veríme, že aj vďaka 
vynovenej kvetinovej výzdobe 
sme vám jarné a letné dni 
spríjemnili a cítili ste sa v našej 
obci naozaj príjemne. 
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Revitalizácia 
zelene v areáli 
školy a škôlky

Foto: ABO Photography

          dravotný stav stromov v

          areáli základnej a 
materskej školy bol kvôli 
dlhoročnému veku vo veľmi 
zlom stave. Nehovoriac o 
rôznych nahromadených 
mechanických poškodeniach či 
nevhodnosti výsadby, ktorej od 
začiatku chýbala akákoľvek 
koncepcia. Revitalizácia oboch 

školských parkov bola viac ako 
nevyhnutná a potrebná. Navyše 
v kontexte toho, že ide o miesta, 
na ktorých sa najčastejšie 
pohybujú naše deti. Množstvo 
stromov, či už javorov, briez, 
jaseňov, hrabov, topoľov, jabloní, 
čerešní alebo smrekov v parku 
našej základnej školy, bolo 
extrémne poškodených. 

Z



Bolo šťastím, že sa žiadnemu 
obyvateľovi, či obyvateľke 
neprihodil nechcený úraz.



Pri revitalizácii našu 
samosprávu odborníci 
upozornili, že množstvo 
rozličných druhov drevín si 
vzájomne konkuruje. To v praxi 
znamená oslabenie časti stromov 
na úkor iných, a teda opäť len 
zvýšené riziko úrazu. 



Park našej materskej školy sa 
dlhodobo boril so staršou 
výsadbou ovocných stromov, 
ktoré sú podľa odborníkov pre 
tento priestor z hygienického 
hľadiska nevhodné. Ďalším 
problémom bolo, že tieto 
dreviny boli vysadené 
takpovediac náhodne a tiež 
značne zanedbané, čiže choré a 
potenciálne nebezpečné.



Veľmi nás teší, že vďaka veľkej 
jarnej revitalizácii sa nám 
podarilo väčšinu z týchto 
neduhov eliminovať. A tiež platí, 
že každý jeden strom, ktorý bolo 
možné zachrániť, sme aj 
zachránili.

Jedným z mnohých príkladov je 
aj nádherná a mohutná borovica 
čierna pri vstupe do areálu 
škôlky. Tento kus zelene je veľmi 
pekný, zdravý a stále s aktívnym 
rastom, i keď pod nízkym 
vedením elektrickej energie. Jej 
umiestnenie je preto veľmi 
nevhodné, no po porade s 
profesionálmi sme našu 
borovicu čiernu nechali na jej 
mieste. Len sme ju opílili a 
vytvorili tak parkovisko s 
krásnou zelenou dominantou 
uprostred.



Samozrejme, stále a vždy platí, 
že aj nás mrzí každý jeden 
vypílený či vyschnutý strom. No 
zaiste uznáte, že nie je v našom a 
ani vo vašom záujme, mať v obci 
nezdravé stromy na úkor 
bezpečnosti a zdravia. Všetky 
stromy, ktoré sme museli vypíliť, 
samozrejme nahradíme novou 
výsadbou, o ktorú sa budeme 
príkladne starať. Pravidelnou 
starostlivosťou zamedzíme 
schátraniu a poškodeniu drevín.
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Žijú medzi nami: 
rezbár Michal Barta 

Foto: Kecy k veci



199 Žijú medzi nami: rezbár Michal Barta

         ikovného rezbára Michala

         Bartu pozná v našej obci asi 
každý. Viac ako tri desaťročia sa 
venuje rezbárstvu. Z dreva za 
pomoci motorovej píly, brúsky a 
dláta vykúzli ozajstné skvosty. 
„Od malička som rád kreslil. 
Neskôr som skúšal robiť sochy 
nožíkom z pórobetónu a 
postupne som sa dostal k drevu. 
Dnes je to môj veľký koníček a 
znamená pre mňa naozaj veľmi 
veľa. Na prvom mieste v živote 
mám svoju rodinu, na druhom 
rezbárstvo.“ Prezradil nám 
Michal Barta. 

Spomenie si ešte na svoje 
začiatky? „Na začiatku som 
obdivoval ľudových rezbárov a 
tak som aj začínal – dlátkom som 
vyrezával ľudové motívy. 
Obdivoval som prácu nebohého 
pána Lenharta z Bojníc a pána 
Procnera z Handlovej. Neskôr 
som si našiel svoju cestu a 
vlastný štýl. No začiatky boli 
ťažké, nebolo také náradie ako 
teraz. Dnes máte geniálne 
elektrické, motorové píly, 
brúsky, vtedy som používal len 
dláto. 

Š

Foto: Kecy k veci

Foto: Kecy k veci

200

Keď som ním robil dvojmetrovú 
sochu, bolo to úplne šialenstvo!“ 
O Michalovi je známe, že rád 
pracuje s materiálom, ktorý má 
nejakú deformáciu. „Zámerne si 
vyberám drevo, ktoré ma nejaké 
chyby a kazy, no zároveň je 
pekné a vidieť v ňom silu 
prírody. Drevo otáčam, 
rozmýšľam, čo tam nechám a čo 
z neho vytvorím. Teší ma, keď 
nájdem nejakú prasklinu, hrčku 
a tomu prispôsobujem tvorbu, 
ponechávam v soche prirodzenú 
prírodu. Z obyčajného dreva ma 
nebaví robiť, musí tam byť niečo 
viac.“ A odkiaľ berie materiál na 
tvorenie, kupujete ho alebo stačí 
prechádzka po lese? „Keď idem 
vyviesť trávu alebo lístie na 
zberný dvor, vždy tam niečo 
objavím. Spoluobčania tam nosia 
korene stromov, ktoré si 
zoberiem a vdýchnem im nový 
život. Iní ľudia mi sami ponúknu 
drevo – zavolajú, že idú na 
dvore vypíliť strom, či ho chcem. 
Fungujeme na “Bartovom 
obchode“, dajú mi materiál a za 
to dostanú nejakú peknú sošku.“

Hovorí, že inšpirácia je všade 
navôkol. Čo však, keď ho múza 
nie a nie kopnúť? „Keď nič 
neprichádza, pozerám na drevo, 
otáčam ho, skúmam a ono sa mi 
ukáže. Robím veľa motívov, na 
striedačku. No najradšej tvorím 
ženy. Celý život ma obklopujú, 
mám tri sestry, dve dcéry, jednu 
manželku. Ženy sú neustále 
okolo mňa, 99 percent sôch s 
motívom anjela sú ženy.“ To, že 
náš obyvateľ je šikovný rezbár je 
známe, no vedeli ste, kde všade 
sa jeho diela už dostali? „Moje 
sochy sú na všetkých 
svetadieloch, no presné krajiny 
často neviem. Manželke som 
spravil na 40-tku obraz Poslednej 
večere, prišiel pán z Viedne a 
kúpil ho. Žena bola bez daru, 
dodatočne som jej spravil druhý. 
(smiech) Veľa sôch je v Severnej 
Amerike – USA, Kanada, vo 
všetkých európskych štátoch, 
ďalej Austrália, Kuvajt, 
Venezuela, veľa arabských 
krajín...“ Najviac jeho diel 
môžete vidieť u Bartovcov doma, 
či na dvore. 
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Najnovšie Michalove dielo, ktoré 
môžete obdivovať v našej obci je 
socha sv. Floriána – patróna 
hasičov. Tá je umiestnená pred 
hasičskou zbrojnicou. Michal 
Barta ju vytvoril na znak vďaky 
a úcty pre naše dobrovoľné 
hasičky a hasičov. V rámci nášho 
okolia jeho sochy nájdete 

v prievidzskom Lesoparku, 
Máčove, Dolných Vesteniciach, 
Kamenci pod Vtáčnikom, 
Zemianskych Kostoľanoch, na 
Prochoti... Mimo nášho regiónu 
vo Východnej, Banskej Bystrici, 
Oponiciach, Kunoviciach...
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